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SOCHACZEWSKA

U nas
przeczytasz:

Pięknie zagraliśmy w Orkiestrze

Przekaż 1 % podatku

„50” ekspresówką

Podczas 29. Finału 
Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy, 
mimo trudności 
związanych z 
obostrzeniami sani-
tarnymi, w każdym 
miejscu Sochaczewa 
można było spotkać 
wolontariuszy WOŚP 
i, co niemniej ważne, 
osoby wspierające 
Orkiestrę

Daniel Wachowski

Budowa Centralnego Por-
tu Komunikacyjnego to jed-
na z największych inwesty-
cji rządowych najbliższych lat. 
Ostatnio informowaliśmy o 
przeprowadzonych w grud-
niu konsultacjach proponowa-
nego przebiegu linii kolejowej 
dużych prędkości w rejonie So-
chaczewa i uwagach, jakie do 
tych planów ponownie zgłosił 
burmistrz miasta. W piśmie do 
CPK jasno zaznaczył, że nie ma 
zgody na poprowadzenie torów 
przez Kistki czy Chodaków, 
a jeśli szybka kolej koniecznie 

musi przechodzić przez Socha-
czewa, to jedynym miejscem 
pod budowę linii jest północny 
kraniec miasta, rejon Plecewic. 

Konsultacje 
planów drogowych
Pod koniec stycznia odbyły 
się konsultacje planów dro-
gowych, jakie w związku z 
CPK kreśli Generalna Dy-
rekcja Dróg Krajowych i Au-
tostrad podkreślająca, że już 
dziś trzeba wskazać koryta-
rze drogowe, którymi za kil-
kanaście lat przebiegać będą 
odcinki autostrad i tras eks-
presowych. 

W ostatnich miesiącach rząd kilka razy 
zajmował się planami budowy Centralnego 
Portu Komunikacyjnego w pobliskim 
Baranowie. W październiku ubiegłego 
roku i pod koniec stycznia br. decydowano 
o etapach prac prowadzonych do 2023 
roku, konieczności skomunikowania portu 
z największymi miastami, wskazano także 
inwestycje towarzyszące CPK. Są wśród nich 
koleje, drogi szybkiego ruchu i autostrady.
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Z PIERWSZEJ RĘKI

OGŁOSZENIA KONDOLENCJE

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 47 705-52-22

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po 
godz. 15.00 awarie można zgła-
szać pod numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, 
baza w Sochaczewie 
46 862-55-12

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

MOPS 46 863-14-81, 
46 863-14-82

Urszuli Cielniak

naczelnikowi Wydziału Inwestycji 
i Modernizacji

Urzędu Miejskiego w Sochaczewie
z powodu śmierci

MAMY
słowa otuchy i wsparcia 

w tych trudnych chwilach
przekazują

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 

informujemy, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone 
zostały Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew w sprawie: 

1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia
Nr 225.2020 z dnia 24.11.2020r. (działki gruntu nr 79/1, 79/2, 79/3, 79/4 ul. Przylasek)
Nr 243.2020 z dnia 21.12.2020r. (działka gruntu nr 3334 ul. Prosta)
Nr 7.2021 z dnia 12.01.2021r. (działka gruntu nr 363 ul. Powstańców Warszawy)

2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania 
w użytkowanie
Nr 233.2020 z dnia 08.12.2020r. (działka gruntu nr 891/3 ul. Jana Matejki)

3. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę
Nr 198.2020 z dnia 29.09.2020r. (działki gruntu nr 3/1 ul. Korczaka, nr 19/2 
al. 600–lecia, nr 2656/3 ul. Fabryczna)
Nr 203.2020 z dnia 13.10.2020r. (działka gruntu nr 3362/45 ul. Żeromskiego)

W naszym rejonie GDDKiA 
planuje rozbudowę autostrady 
A2 Łódź – Wiskitki - Warsza-
wa o dodatkowy pas ruchu w 
obu kierunkach, budowę dro-
gi ekspresowej S10 na odcinku 
Toruń - Płock – Warszawa oraz 
najbardziej interesującą naszą 
społeczność - budowę Obwod-
nicy Aglomeracji Warszaw-
skiej, która na dużych odcin-
kach ma przebiegać w śladzie 
przechodzącej obecnie przez 
Sochaczew drogi krajowej nr 
50. „Pięćdziesiątka” to dro-
ga prowadząca z Mszczono-
wa przez Wiskitki, Bielice, So-
chaczew, Ruszki i Młodzieszyn 
w kierunku mostu na Wiśle 
w Wyszogrodzie. Taki jest jej 
obecny przebieg, ale GDDKiA 
planuje go zmienić.

Wyznaczono korytarze
Pod koniec stycznia samorzą-
dowcy ziemi sochaczewskiej, 
w tym reprezentanci ratusza, 
wzięli udział w prowadzonych 
online konsultacjach zamierzeń 
przedstawionych przez GDD-
KiA dotyczących budowy trasy 
S10 oraz mającej się z nią połą-
czyć trasy S50, stanowiącej za-
chodnią część obwodnicy sto-
licy. Uczestników zapoznano z 
wynikami Studium Korytarzo-
wego (SK), najkorzystniejszym 
przebiegiem planowanych tras 
oraz dalszymi krokami zwią-
zanymi z przygotowaniem in-
westycji. Studium Korytarzowe 
jest to wstępny, ale jednocze-
śnie jeden z kluczowych etapów 

złożonego i skomplikowane-
go procesu, jakim jest przygo-
towanie inwestycji. To właśnie 
dokumentacja przygotowana 
na etapie studium pozwoli pod-
jąć decyzję o prowadzeniu dal-
szych prac oraz o tym, w któ-
rym miejscu projektanci mają 
wytyczyć możliwe warianty 
przebiegu dróg.

Ominie Sochaczew 
od wschodu
GDDKiA chce z obecnej „pięć-
dziesiątki” zrobić trasę szybkie-
go ruchu i podczas konsultacji 
przedstawiła cztery warianty jej 
ewentualnego przebiegu. Każ-

dy oznaczono innym kolorem 
- czerwonym, niebieskim, zie-
lonym i fi oletowym. Za naj-
lepszy autorzy studium uznali 
wariant zielony, wedle którego 
„50” byłaby rozbudowana do 
parametrów trasy szybkiego 
ruchu, obchodziła Sochaczew 
od wschodu i za Młodzieszy-
nem ponownie wchodziła w 
ślad obecnej trasy nr 50. Wstęp-
nie przyjęto, że między Wiskit-
kami a Wyszogrodem powsta-
nie pięć węzłów pozwalających 
kierowcom wjechać na przyszłą 
ekspresówkę. Na wysokości So-
chaczewa wskazano dwa węzły 
- na przecięciu „pięćdziesiąt-

ki” z trasą nr 92 (między miej-
scowościami Kożuszki Parcel i 
Chrzczany) oraz styku z drogą 
nr 580 prowadzącą z Sochacze-
wa przez Leszno do stolicy.

Za trzy lata studium 
techniczne?
Jak zapewniano, kreśląc wa-
rianty drogowe brano pod 
uwagę minimalną ingerencję 
w zabudowę mieszkaniową, 
minimalne kolizje z obszara-
mi chronionymi, siecią kole-
jową, zbiornikami wodnymi, 
terenami wojskowymi, lotni-
skami, budynkami oświaty i 
zabytkami.

Na obecnym etapie ni-
czego nie przesądzono, prze-
bieg tras ma charakter jedynie 
orientacyjny, zatem o żadnych 
konkretach na razie nie może 
być mowy. GDDKiA podkre-
śla, że w kolejnym kroku nastą-
pi uszczegółowienie rozwiązań 
w postaci Studium Technicz-
no-Ekonomicznego i Środowi-
skowego (STEŚ). Jeśli zdobędzie 
pieniądze na studium, do końca 
2021 roku planuje ogłosić prze-
targ na jego wykonanie. 

Kolej i ekspresówka 
w jednym śladzie
Konsultacje przeprowadzono w 
trybie online i samorząd mia-
sta wziął w nich udział. Wstęp-
nie zaakceptowano propozycję, 
by poszerzona S50 obchodziła 
miasto od wschodu. Na zapre-
zentowanych mapach jej trasa 
jest niemal identyczna z zapro-
ponowanym przez ratusz spół-
ce CPK przebiegiem linii ko-
lejowej dużych prędkości. W 
takiej wersji kolej i trasa szyb-
kiego ruchu, poprowadzone 
w jednym śladzie, w minimal-
nym stopniu ingerują w tkankę 
miasta, dlatego wydaje się, że to 
najlepsze rozwiązanie. Oczywi-
ście to na razie bardzo wstępne 
plany i samorząd będzie uważ-
nie śledził kolejne kroki GDD-
KiA oraz CPK. 

GDDKiA   zakłada,   że 
pierwszymi fragmentami Ob-
wodnicy Aglomeracji War-
szawskiej pojedziemy na prze-
łomie 2027 i 2028 roku, a cała 
trasa będzie dostępna do 2035 
roku.

„50” ekspresówką
Dokończenie 
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W każdy 
wtorek 

i czwartek 
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EKOLOGIA

Daniel Wachowski

W 2018 z terenu miasta ode-
brano łącznie 7,3 tys. ton odpa-
dów, rok później 7,9 tys. ton, a w 
2020 aż 10,5 tys. ton, a to ozna-
cza wzrost w trzy lata o ponad 
40 proc. Porównując ilość od-
padów zabranych przez fi rmę 
Partner w styczniu (670 ton) i 
grudniu br. (1026 ton) ten skok 
jest jeszcze wyższy i wynosi aż 
53 proc. 

Covid a sprawa śmieci
To przede wszystkim wy-
nik pandemii, zamknięcia 
w domach uczniów, studen-
tów, dużej części pracowni-
ków biurowych. Śmieci tra-
fi ające wcześniej do koszy w 
szkole, na uczelni czy w pra-
cy teraz gromadzone są w do-
mowym pojemniku. Zmienia 
się nasz styl życia, coraz więcej 
posiłków zamawiamy z dowo-
zem, a to kolejne opakowania 
po pizzy, pudełka po ham-
burgerach i zupach. Rosnąca 
ilość odpadów to coraz więk-
szy problem dla samorządów, 
w tym dla Sochaczewa, bo sto 
ton więcej miesięcznie oznacza 
o sto tysięcy wyższy rachunek 
wystawiony ratuszowi przez 
fi rmę Partner. W I kwartale 
2020 roku z terenu miasta wy-
wieziono niespełna 1900 ton 
szkła, papieru, popiołu, plasti-
ku i bioodpadów, tymczasem 
w IV kwartale śmieciarki za-
brały już 3120 ton. Jak łatwo 
policzyć, 1200 ton to faktura 
wyższa o 1,2 mln zł. To ogrom-
ne pieniądze. 

Problemy gmin
W listopadzie gmina Brochów 
przeprowadziła procedurę wy-
boru fi rmy, która jej odpadami 
komunalnymi zajmie się przez 
cały 2021 rok. O kontrakt stara-
ły się dwa podmioty, zwyciężył 
Remondis i na sesji 30 listopa-
da radni uchwalili nowe staw-
ki. Od 1 stycznia w Brochowie 
podstawowa opłata wzrosła z 
26 do 34 zł miesięcznie. Za nie-
segregowanie odpadów, uchy-
lanie się od tego obowiązku, 
gmina ustaliła miesięczną opła-
tę w wysokości 136 zł od osoby. 

Na grudniowej sesji rad-
ni gminy Rybno zdecydowali o 
podniesieniu opłaty z 33 na 36 
złotych od osoby. Nowa stawka 
obowiązuje od stycznia. Jak czy-
tamy w uzasadnieniu uchwały, 
rosną koszty odbioru, transpor-
tu, odzysku i unieszkodliwiania 
odpadów, gmina musi utrzy-
mać własny Punkt Selektywne-
go Zbierania Odpadów Komu-
nalnych, a do tego przeliczono 
koszt utrzymania systemu w 
2021 roku biorąc pod uwagę 
liczbę mieszkańców gminy 
nim objętych. To jasny sygnał, 
że mimo starań samorządów i 
prowadzonych kontroli, coraz 
mniej osób płaci za śmieci.

W Nowej Suchej ceny 
wzrosną od marca, z 31 na 36 
zł od osoby. To wynik przetar-
gu, do którego przystąpiła tyl-
ko jedna fi rma. Tym samym 
Rybno i Nowa Sucha doszły do 
maksymalnych stawek, jakie 
dopuszczają polskie przepisy. 

Ucieczka z systemu
Samorządowcy starają się ob-
niżać stawki na różne sposoby 
np. uchwalając programy du-
żych rodzin, wsparcia seniorów 
i tym szczególnym grupom 
przyznają ulgi w opłatach. Inni 
dają aż 10 zł ulgi, jeśli rodzina 
kompostuje bioodpady, a jesz-
cze inni wprost zapisują w bu-
dżecie dopłaty do systemu. Nie 
zmienia to faktu, że koszt zbie-
rania, transportu i utylizacji od-
padów jest stały. Senior zapłaci 
mniej, ale różnicę musi pokryć 
gmina. Samorządy stają przed 
wyborem – dosypać grosza 
do systemu śmieciowego, czy 
uchwalić wyższe stawki pokry-
wające faktyczne koszty jego 
działania. Zwykle wygrywa 
pierwsze rozwiązanie, szczegól-
nie w gminach gdzie jeszcze kil-
ka lat temu za śmieci płaciło się 
8-9 zł, a dziś cztery razy więcej. 

Wiele   rodzin   próbuje 
oszczędzić na śmieciach np. 
nie korygując deklaracji, gdy 
urodzi się dziecko, albo nie in-
formując, że jeden pokój wy-
najmują pracownikom zza 
wschodniej granicy. Problem 
jest i niestety będzie narastał. 
Im wyższe stawki, tym więk-

Średnia w gminach to już 33 zł
W najbliższym czasie ratusz ponownie ogłosi przetarg na odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów wytwarzanych 
w naszych domach i mieszkaniach. Patrząc na zmiany na rynku śmieciowym, rosnące ceny w okolicznych gminach oraz coraz 
większą ilość odpadów, jakie produkujemy w czasie pandemii, trudno zakładać, że uda się zachować dotychczasowe stawki.

Tyle ton odpadów odebrano z terenu miasta 
w 2020 roku

sza pokusa, by złożyć deklara-
cję niezgodną z prawdą. Jed-
nocześnie na fi rmy śmieciowe 
i samorządy nakłada się nowe 
obowiązki, podnosi limity 
śmieci, które z ogólnego stru-
mienia muszą być wysegrego-
wane i poddane recyklingo-
wi, bo jeśli nie, gmina zapłaci 
karę. Rosną minimalne wy-
nagrodzenia, w krótkim cza-
sie o kilkaset procent skoczy-
ła tzw. opłata marszałkowska 
pobierana za przyjęcie na skła-
dowisko każdej tony odpadów, 
śmieciarki muszą mieć syste-
my rejestrujące każdy prze-
jazd, a składowiska całodobo-
wy monitoring. To wszystko 
i wiele innych czynników 
wpływa na rosnące ceny.

Konkurencja, 
której nie ma
Przeglądając oferty przetargo-
we składane samorządom w 
naszym powiecie trudno nie 
zauważyć prawidłowości, że 
do postępowania przystępuje 
zwykle tylko jedna fi rma. Dwie 
oferty to wyjątek, zatem czy w 
takiej sytuacji można mówić 
o konkurencji, rywalizacji ce-
nowej między wykonawcami? 
Firmy doskonale wiedzą, że są 
w stanie postawić gminy pod 
ścianą. O ile budowę chodni-
ka wójt może odłożyć o rok, bo 
oferta wykonawcy jest za droga, 
to śmieci wywieźć musi. 

Kto od lipca?
Patrząc na to, co dzieje się w 
okolicznych gminach, można 
założyć, że Sochaczew nie bę-

dzie w stanie utrzymać dotych-
czasowej, najniższej w powiecie 
stawki w wysokości 23 zł/osoby. 

- W obecnej rzeczywisto-
ści prawnej samorząd ma ogło-
sić przetarg, skutecznie wybrać 
operatora, wprowadzić go na 
rynek i na podstawie jego oferty 
cenowej ustalić stawki opłat dla 
mieszkańców. Nasze pole ma-
newru jest bardzo ograniczone 
– mówi burmistrz.

I dodaje, że nie jest ta-
jemnicą, iż obecnie obowią-
zująca opłata już w połowie 
minionego roku powinna 

być podniesiona, gdyż nie 
pokrywa kosztów działania 
systemu. 

- Ani ja, ani radni nie chcie-
liśmy tego robić w tak trud-
nym dla wszystkich roku walki 
z pandemią, stąd moja propo-
zycja, by dołożyć pieniędzy z 
budżetu. Sprawa stanęła na li-
stopadowej sesji i wszyscy rad-
ni byli „za” przeznaczeniem na 
ten cel 680 tys. zł – dodaje Piotr 
Osiecki.

Zapowiedź tego, że w 2021 
roku może być drożej, mieliśmy 
w grudniu, gdy ratusz ogłosił 

przetarg na poprowadzenie go-
spodarki śmieciowej w okresie 
od 1 lipca 2021 do końca czerw-
ca 2022 roku. Wartość kontrak-
tu oszacowano na 11,8 mln zł. 
Wpłynęła tylko jedna oferta - 
od fi rmy Remondis, na niemal 
13,6 mln, a ponieważ znacznie 
przewyższyła wyliczenia samo-
rządu, burmistrz przetarg unie-
ważnił. Jeszcze w lutym miasto 
podejmie drugą próbę wyłonie-
nia operatora rynku śmiecio-
wego. Burmistrz deklaruje, że 
zrobi wszystko, by uzyskać jak 
najkorzystniejszą cenę. 
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Pozyskane dane będą wy-
korzystywane   wyłącznie do 
opracowań, zestawień i ana-
liz statystycznych. Spis zo-
stanie przeprowadzony od 
1 kwietnia do 30 czerw-
ca br., choć trwają prace 
nad zmianą ustawy o spi-
sie przedłużające czas jego 
trwania do 30 września.

Narodowy Spis Po-
wszechny Ludności i Miesz-
kań 2021 obejmie całą po-
pulację ludności i wszystkie 
mieszkania. W jego ramach 
każdy dorosły mieszkaniec 
będzie musiał udzielić od-
powiedzi na pytanie o płeć, 
wiek, stan cywilny, kraj uro-
dzenia i posiadane obywatel-
stwo, czy jest aktywny zawo-
dowo, jaki zawód wykonuje, 
status zatrudnienia (umowa 
o pracę, śmieciowa), wymiar 
czasu pracy, źródła utrzy-
mania, rodzaje pobieranych 
świadczeń i poziom wy-
kształcenia. GUS zapyta, czy 
jesteśmy osobami zdrowy-
mi, czy niepełnosprawnymi, 
a jeśli tak, to w jakim stopniu, 
ile lat mieszkamy w obecnej 
miejscowości, czy przebywa-
liśmy dłużej za granicą np. w 
celach zarobkowych. W an-
kiecie spisowej znajdziemy 
też pytania o narodowość, 
wyznanie oraz język jakim 
posługujemy się w domu.

Do oceny zmian zacho-
dzących w polskim społe-
czeństwie i rodzinach posłu-
żą dane o naszych warunkach 
mieszkaniowych, dlatego na-
leży liczyć się z pytaniami o 
to, jakie pokrewieństwo łączy 
nas z pozostałymi osobami 
przebywającymi pod naszym 
dachem, czy mieszkanie lub 
dom są naszą własnością, a 
może jedynie je wynajmu-
jemy lub od lat mieszkamy 
u teściów. Padną też pyta-
nia o powierzchnię mieszka-
nia, liczbę pokoi, wyposaże-
nie mieszkania w urządzenia 
techniczno-sanitarne, a na-
wet, z jakiego paliwa korzy-
stamy zimą, by ogrzać nasze 
cztery ściany.

GUS zapewnia, że cały 
proces zbierania danych i ich 
przetwarzania gwarantuje peł-
ną anonimowość, dane są po-
ufne, objęte tajemnicą staty-
styczną i podlegają szczególnej 
ochronie. Każdy rachmistrz 
złoży komisarzowi spisowemu 
pisemne przyrzeczenie i zobo-
wiązanie, że dane z jakimi ze-
tknie się w czasie spisu zacho-
wa w tajemnicy.

Za podstawową i obo-
wiązkową formę spisu 
uznano samospis interne-
towy. Dokonamy tego na 
specjalnym formularzu do-
stępnym na stronie Głów-
nego Urzędu Statystyczne-
go. Aby się samodzielnie 
spisać, trzeba będzie wejść 

na stronę internetową GUS, 
gdzie znajdziemy stosowną 
ankietę. Po uwierzytelnie-
niu się w systemie teleinfor-
matycznym aplikacja ma na 
bieżąco sygnalizować, czy 
właściwie wypełniamy ru-
bryki.

Osoby nieposiadające 
komputera lub dostępu do in-
ternetu będą mogły skorzy-
stać ze sprzętu udostępnione-
go w sochaczewskim ratuszu. 
Informacja o tym, gdzie bę-
dzie można dokonać samo-
spisu zostanie opublikowa-
na za kilka tygodni, gdy spis 
ruszy na dobre. W szczegól-
nie uzasadnionych przypad-
kach, jeśli ktoś np. ze wzglę-
du na zaawansowany wiek, 
stan zdrowia czy niepełno-
sprawność nie będzie się w 
stanie samospisać, pomogą 
mu w tym rachmistrze – bez-
pośrednio i telefonicznie.

Burmistrz, jako miejski 
komisarz spisowy, ogłosił 
nabór kandydatów na rach-
mistrzów. Chętni mogą się 
zgłaszać do 9 lutego. Szcze-
gółowe informacje o tym, 
jak i gdzie składać aplika-
cje (można to zrobić także 
elektronicznie), kandyda-
ci na rachmistrzów znajdą 
na stronie głównej porta-
lu Sochaczew.pl, w zakładce 
„Narodowy Spis Powszech-
ny Ludności i Mieszkań 
2021”.

Czas się spisać
Raz na dziesięć lat Główny Urząd Statystyczny przeprowadza Narodowy Spis 
Powszechny. To czas, kiedy państwo zadając obywatelom serię identycznych pytań 
stara się ustalić, ilu nas jest, jak żyjemy, jak na przestrzeni lat zmienia się poziom 
wykształcenia Polaków, ich warunki mieszkaniowe. 

Ratusz planuje wydać w tym 
roku blisko pół miliona zło-
tych na projektowanie i budo-
wę nowych oraz modernizację 
i doposażanie już istniejących 
placów zabaw dla dzieci. 

Część przedsięwzięć wpisanych 
do budżetu na 2021 rok to zwy-
cięskie projekty ostatniej edy-
cji Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego. 

Miasto za 100 tys. zł zre-
alizuje przedsięwzięcie pod 
nazwą „Dzielnicowe ogrody 
sensoryczne”, polegające na do-
posażeniu istniejących placów 
zabaw dla dzieci w sprzęty i za-
bawki do integracji sensorycz-
nej. Planowane jest też doposa-
żenie Ogródka Jordanowskiego 
- Integracyjnego Ogrodu Za-
baw i Sportu przy al. 600-lecia w 
nowe elementy do zabawy (72 
tys. zł), wykonanie gier chod-
nikowych w ramach projektu 
„Skacz, baw i ucz się” (30 tys. zł) 
oraz prace związane z poprawą 

bezpieczeństwa i zwiększenia 
dostępu do placu zabaw przy ul. 
Kozubowskiego – „Bezpiecz-
ny plac zabaw w Malesinie” (20 
tys. zł).

W budżecie wydzielono 
także środki na bieżące utrzy-
manie miejskich placów zabaw. 
Za blisko 175 tys. zł przeprowa-
dzone zostaną m.in. naprawy i 
wymiana zniszczonych urzą-
dzeń. Jak co roku przegląd tech-
niczny tych obiektów odbędzie 
się wiosną. Kolejne środki prze-
znaczone zostaną na budowę 
Strefy Aktywności, w ramach 
trzeciego etapu zagospodaro-
wania terenów nad Bzurą. Ra-
tusz zabezpieczył w budżecie 
40 tys. zł na zlecenie opracowa-
nia koncepcji oraz dokumen-
tacji projektowej tego przedsię-
wzięcia. W tej sprawie urząd 
chce przeprowadzić wcze-
śniej konsultacje społeczne, by 
o kształcie Strefy Aktywności 
wypowiedzieli się jej przyszli 
użytkownicy. (mf)

W środę 10 lutego o godz. 
10.00 rozpocznie się pierwsza 
w tym roku sesja rady miej-
skiej. Kolejny raz radni obra-
dować będą w trybie zdalnym. 
Transmisja na żywo z posie-
dzenia będzie dostępna na 
portalu Sochaczew.pl.

W programie sesji znalazły 
się m.in. uchwały w sprawie 
zmian w tegorocznym budże-
cie, przyjęcia Strategii Rozwo-
ju Elektromobilności, czy w 
sprawach programów opie-
ki nad bezdomnymi zwierzę-
tami oraz zabytkami na tere-
nie miasta. Ponadto samorząd 
zleci Zakładowi Wodociągów 
i Kanalizacji zadania z zakre-

su konserwacji i bieżących re-
montów kanalizacji deszczo-
wej oraz letniego utrzymania 
miejskich fontann. Ratusz za-
proponuje także zmiany w re-
gulaminie dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na te-
renie miasta.

Radni rozpatrzą projekty 
uchwał w sprawie wyznacze-
nia obszaru i granic aglomeracji 
Sochaczew (dokument określa 
obszar z jakiego ścieki są do-
starczane do miejskiej oczysz-
czalni), ustalą roczne plany 
pracy wszystkich komisji rady 
miejskiej, zajmą się także zmia-
ną studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta. 

10 lutego sesja rady 
miejskiej online

Place zabaw w budżecie miasta

OGŁOSZENIE

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami informuje się, że na tablicy 

ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszono 
Zarządzenie Nr 35.2021 z dnia 02.02.2021 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wynajęcie części nieruchomości oddanej 
w trwały zarząd.

- 3 pomieszczenia garażowe o pow. 29,50 m2 
przy al. 600-lecia 90 w Sochaczewie.

Od ponad 50 lat w tym uroczy-
stym dniu uczniowie klas pierw-
szych składają ślubowanie na 
sztandar szkoły oraz symbolicz-
nym ołówkiem są pasowani na 
ucznia przez dyrektora szkoły. 
Tak też było w tym roku.

Tegoroczni pierwszoklasiści po 
raz pierwszy zasiedli w szkol-
nych ławkach 1 września 2020 
roku. Wtedy też poznali swo-
je panie wychowawczynie oraz 
koleżanki i kolegów. Od tej 
pory minęło już kilka miesię-
cy. Pierwszoklasiści nabyli wiele 

nowych umiejętności, poszerzy-
li zakres wiedzy. Ze względu na 
zagrożenie epidemiczne korzy-
stali też z metod i form nauki na 
odległość. Wszyscy uczniowie 
klas pierwszych bardzo sumien-
nie wykonywali szkolne obo-

wiązki. Dzieciaki udowodniły, 
że mogą stać się pełnoprawny-
mi uczniami i 29 stycznia zosta-
ły pasowane na uczniów Szkoły 
Podstawowej nr 4. 

Dyrektor Anna Kuliś zwra-
cając się do uczniów życzyła 

im, aby czas spędzony w szko-
le był dla nich szczęśliwy, sprzy-
jał odkrywaniu świata, nawią-
zywaniu pierwszych przyjaźni, 
a szkolne obowiązki stały się 
przyjemnością. Rodzicom ży-
czyła dumy i radości z osiągnięć 
dzieci. Prezent od Rady Rodzi-
ców przekazała mama jednej 
z uczennic Iwona Rutkowska 
– Gregorek. Dzieci otrzyma-
ły piękne i wartościowe książ-
ki. Uroczystość zorganizowana 
była z zachowaniem wszelkich 
zasad bezpieczeństwa. 

SP nr 4

Pasowanie pierwszaków w „czwórce”
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PROSTO Z RATUSZA

Maciej Frankowski

Rodzina 500+ jest sztandaro-
wym programem rządu za-
początkowanym w 2016 roku. 
Jego rozszerzenie miało miej-
sce w 2019, gdy wprowadzo-
no wypłaty świadczeń także 
na pierwsze dziecko. Wnioski 
o przyznanie 500+ należy skła-
dać okresowo. Najbliższy okres 
świadczeniowy będzie trwał od 
1 czerwca 2021 r. do 31 maja 
2022 r.

Wnioski przyjmuje urząd 
miejski. Od 1 lutego można je 
składać przez internet. Są na 
to trzy sposoby: za pośrednic-
twem serwisu Emp@tia (empa-
tia.mrpips.gov.pl), przez portal 
PUE ZUS lub z wykorzysta-
niem bankowości elektronicz-
nej. Od 1 kwietnia wnioski 
będą przyjmowane także dro-
gą tradycyjną, czyli w formie 
papierowej. Pod koniec marca 
druki zostaną wyłożone w Biu-
rze Obsługi Klienta, na parterze 
urzędu miejskiego, i tu też bę-
dzie można je wypełnić. Od 1 
kwietnia wnioski można prze-
syłać również pocztą na adres 
urzędu.

Jeśli złożymy wniosek do 
30 kwietnia, to wypłata pierw-
szego przyznanego w nowym 
okresie świadczenia nastąpi 
najpóźniej do 30 czerwca. W 

przypadku wniosków złożo-
nych w maju i później wypła-
ta będzie miała miejsce w ter-
minie trzech miesięcy od dnia 
złożenia wniosku. Także w tej 
edycji programu urząd nie bę-
dzie musiał wystawiać każdej 
rodzinie i przesyłać pocztą de-
cyzji o przyznaniu świadczenia. 
Informację o tym rodzic otrzy-
ma mailem, na adres podany 
we wniosku.

W praktyce okazuje się, 
że w Sochaczewie rodzice nie 
zwlekają ze składaniem wnio-
sków.

- Tylko w pierwszym tygo-
dniu lutego wpłynęło do nas 

ponad 1600 wniosków – mówi 
naczelnik Wydziału Polity-
ki Społecznej i Ochrony Zdro-
wia UM, Joanna Kamińska. – 
W niektórych z nich pojawiły się 
niestety błędy formalne. Przy-
pominam składającym wnio-
ski, że należy zaznaczyć w nich 
nowy okres świadczeniowy, czy-
li 2021/2022, a nie ten aktualny.

Ile w rzeczywistości dzie-
ci w Sochaczewie korzysta z 
programu? W ramach obec-
nie obowiązującego okresu 
świadczeniowego (2019/2021) 
ratusz przyjął w sumie 5013 
wniosków, obejmujących wy-
płatę świadczeń dla 7217 dzie-

ci. Zdecydowana większość, 
bo blisko 3200 wniosków, do-
tyczyło wypłaty świadczeń na 
jedno dziecko. Ponad 1500 ro-
dzin złożyło wnioski obejmu-
jące dwoje dzieci. Gospodarstw 
domowych z trójką dzieci było 
260. W Sochaczewie mieszka 
też jedna rodzina wychowująca 
ośmioro dzieci uprawnionych 
do 500+.

Liczby te mają bezpośred-
nie przełożenie na wypłacane 
kwoty. W 2020 roku na świad-
czenie 500+ ratusz zabezpieczył 
32,4 mln zł. Z kolei w budżecie 
miasta na 2021 rok zapisano na 
ten cel 36 mln zł.  

500 Plus na nowy okres
Ruszył elektroniczny nabór wniosków o świadczenia wychowawcze „Rodzina 
500 Plus”, które będą wypłacane w okresie od 1 czerwca 2021 do 31 maja 
2022 roku. W Sochaczewie pieniądze trafi ają obecnie do ponad 6200 dzieci.

Referat Podatkowy Urzędu 
Miejskiego zachęca, by ko-
rzystać z dwóch bezpłatnych 
usług, które nie dopuszczą 
do powstania zaległości po-
datkowych. O terminie raty 
podatku ratusz powiado-
mi sms-em a stan naszych 
ewentualnych   zaległości 
sprawdzimy online, nie wy-
chodząc z domu.  

Posiadanie zaległości podatko-
wych nie tylko wyklucza wy-
danie i przedłużenie ważności 
Sochaczewskiej Karty Miesz-
kańca (np. uprawniającej dzie-
ci do bezpłatnych przejazdów 
miejskimi autobusami), ale 
również naraża podatnika na 
dodatkowe obciążenia tj. od-
setki oraz koszty wysłanego 

upomnienia. By uniknąć przy-
krych sytuacji ratusz urucho-
mił dwie usługi wspomagające 
podatników w czuwaniu nad 
ich zobowiązaniami: system 
sms-owego powiadamiania o 
terminie zapłaty lub o powsta-
łych zaległościach a także plat-
formę e-Podatki umożliwiającą 
każdemu mieszkańcowi dostęp 
do informacji o dokonanych 
wpłatach, nadpłatach i zaległo-
ściach.

Powiadomienie sms
Osoba, która wyrazi zgodę na 
umieszczenie swojego nume-
ru telefonu komórkowego w 
bazie sms, będzie otrzymywać 
bezpłatne wiadomości teksto-
we przypominające o terminie 
płatności podatku lub powsta-

łej zaległości. W tym celu nale-
ży pobrać ze strony www.so-
chaczew.pl (zakładka „Podatki 
lokalne”) Oświadczenie, wy-
pełnione złożyć w Biurze Ob-
sługi Klienta, przesłać pocztą 
lub za pomocą platformy e-
-PUAP (oświadczenia przesła-
ne za pośrednictwem e-maila 
nie będą akceptowane).

e-Podatki
Usługa e-Podatki adresowa-
na jest do osób, które chcą mieć 
podgląd do swoich zobowiązań 
wobec miasta. Dzięki tej usłu-
dze użytkownik ma zawsze do-
stęp do aktualnych informacji z 
każdego urządzenia podłączo-
nego do internetu. Prezentowa-
ne informacje dotyczą podat-
ku od nieruchomości, podatku 

rolnego i leśnego oraz podatku 
od środków transportowych. 
W celu skorzystania z usługi e-
-Podatki należy zarejestrować 
się na stronie https://umsocha-
czew.epodatnik.info, a następ-
nie zgłosić do Biura Obsługi 
Klienta UM w celu zweryfi ko-
wania tożsamości i otrzymania 
dostępu do usługi. 

8 lutego gońcy UM roz-
poczęli dostarczanie ok. 18 
tysięcy decyzji podatkowych 
do mieszkań. Oczywiście 
cały proces, trwający kilka 
tygodni, ma się odbyć w re-
żimie sanitarnym. Do miesz-
kańców dostarczane będą 
pisma z informacją o wymia-
rze podatku od nieruchomo-
ści, rolnego i leśnego w 2021 
roku.

Urząd przypomni sms-em

W programie najbliższej se-
sji rady miejskiej pojawi się 
uchwała dotycząca Strategii 
Rozwoju Elektromobilności. 
Dokument wyznacza kie-
runki działań w tej dziedzi-
nie do 2030 roku. W prakty-
ce stwarza on samorządowi 
możliwość   pozyskiwania 
środków zewnętrznych na 
realizację inwestycji z tym 
związanych.

Elektromobilność to sto-
sunkowo nowe pojęcie. 
Jego istotą jest ogół zagad-
nień dotyczących stosowa-
nia i użytkowania pojazdów 
z napędem elektrycznym 
oraz niskoemisyjnym. Nad-
rzędnym celem opraco-
wanej strategii jest ogra-
niczenie zanieczyszczenia 
powietrza na terenie mia-
sta, bowiem jednym z naj-
istotniejszych czynników 
wpływających na jego złą 
jakość jest emisja spowo-
dowana przemieszczaniem 
się mieszkańców pojazdami 
spalinowymi.

W Sochaczewie podję-
to już działania z zakresu 
elektromobilności dotyczą-
ce komunikacji zbiorowej. 
W ubiegłym roku zakoń-
czyła się realizacja projektu 
„Sochaczewski Eko-bus”, w 
ramach którego miasto ku-
piło nowe autobusy (trzy 
elektryczne i dwa spełnia-
jące normy Euro 6), za-
instalowano stanowiska 
ładowania autobusów elek-
trycznych i 26 wiat przy-
stankowych, z czego sie-
dem zostało dodatkowo 
wyposażonych w stanowi-
ska rowerowe. Ponadto w 
ramach projektu wdrożo-
no rozwiązania z zakresu 
SmartCity:   zainstalowano 
tablice dynamicznego roz-
kładu jazdy i biletomaty. 

Ważny m   elementem 
elektromobilności jest roz-
wój infrastruktury rowe-
rowej. Sieć ścieżek rowe-
rowych w naszym mieście 
sukcesywnie się rozrasta - 

aktualnie wynosi ponad 13 
km. Strategia przedstawia 
kilka propozycji dalszego 
rozwoju w tym kierunku, 
m.in. budowę do 2030 roku 
ponad 10 km kolejnych dróg 
dla jednośladów. Zakłada 
też uruchomienie wypoży-
czalni rowerów miejskich. 
Wstępny plan to zakup 60 
rowerów zlokalizowanych 
w sześciu stacjach.

Sednem elektromobil-
ności jest jednak zamiana 
samochodów spalinowych 
na elektryczne. Ze względu 
na wysoki koszt takich no-
woczesnych pojazdów ich 
liczba w Sochaczewie jest 
wciąż znikoma. Według da-
nych Wydziału Komuni-
kacji i Transportu Staro-
stwa Powiatowego, w marcu 
2020 roku było zarejestro-
wanych jedynie 17 pojaz-
dów elektrycznych. Skutku-
je to tym, że dotychczas w 
Sochaczewie i jego najbliż-
szych okolicach nie powsta-
ła żadna publiczna infra-
struktura ładowania takich 
pojazdów. Właściciele aut 
elektrycznych wykorzystują 
prywatne ładowarki domo-
we. Strategia zakłada, że w 
ciągu najbliższych 10 lat to 
się zmieni. Dokument za-
wiera m.in. propozycje pię-
ciu lokalizacji na terenie 
Sochaczewa w sumie 18 pu-
blicznych ładowarek o mocy 
11 i 22 kW. Szacowany koszt 
wybudowania jednego sta-
nowiska to ok. 15 tys. zł. 

Warto podkreślić, że 
Strategia Rozwoju Elektro-
mobilności nie jest doku-
mentem zawierającym skon-
kretyzowane plany budowy 
czy zakupu infrastruktury, 
lecz stanowi jedynie drogo-
wskaz planowanych do 2030 
roku przez samorząd miejski 
działań. Realizacja zadań in-
westycyjnych będzie w dużej 
mierze uwarunkowana po-
zyskiwaniem środków ze-
wnętrznych w kolejnych la-
tach.

(mf)

Rowery i elektryczne auta

Program 500+ to istotna pomoc dla całych rodzin
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MIASTO I POWIAT

Maciej Frankowski

To już XXIII edycja rankingu 
przygotowana przez Funda-
cję Edukacyjną Perspektywy. 
Zestawienie stanowi źródło 
wiedzy o szkołach w całej 
Polsce. Umożliwia porówny-
wanie liceów oraz techników, 
sprawdzanie ich sukcesów i 
słabszych stron, wyników na 
tle konkurencji. W rankingu 
2021 wzięto pod uwagę dane 
z blisko 2200 liceów ogólno-
kształcących i ponad 1700 
techników. 

Każda placówka mo-
gła zdobyć maksymalnie 100 
punktów. Licea ogólnokształ-
cące zostały ocenione za po-
mocą trzech kryteriów. Każ-
de z nich miało odpowiednią 
wagę procentową: sukcesy 
szkoły w olimpiadach (25%), 
wyniki matury z przedmio-
tów obowiązkowych (30%) 
oraz wyniki matury z przed-
miotów dodatkowych (45%). 
W przypadku techników oce-
nie podlegały cztery kryteria z 
następującą wagą punktową: 
olimpiady (20%), przedmio-
ty obowiązkowe (20%), przed-
mioty dodatkowe (30%), egza-
min zawodowy (30%).

Najlepszy wynik w po-
wiecie sochaczewskim w 
rankingu techników, po-
dobnie jak w poprzednich 
latach, osiągnęło technikum 
w Zespole Szkół im. Jaro-
sława Iwaszkiewicza. Szko-
ła uzyskała 50,15 punk-
tu, co dało jej 279 pozycję 
w Polsce i 35. lokatę w wo-

jewództwie mazowieckim. 
Pozwoliło to na utrzyma-
nie tytułu „srebrnej szkoły”. 
Mimo iż „Iwaszkiewicz” za-
liczył spadek w porównaniu 
do poprzednich ogólnopol-
skich edycji tego samego ze-
stawienia (2020 - 149; 2019 
- 92; 2018 - 177), to choda-
kowska szkoła nadal utrzy-
muje się w czołówce.

- Bardzo się cieszę, że 
kolejny rok z rzędu udało 
nam się osiągnąć tak dobry 
wynik. Nadal mamy „srebr-
ną tarczę”. To zaszczyt dla 
naszej szkoły. To także wy-
znacznik atrakcyjności 
oferty dla kandydatów do 
szkół średnich, dowód ja-
kości i wysokiego poziomu 
nauczania w naszej szkole. 
Trzeba jednak przyznać, że 
był to ciężki rok pracy w wa-
runkach pandemii. Utrzy-
manie wysokiego miejsca w 
rankingu to w dużej mierze 

zasługa nauczycieli, którzy 
sprostali nowemu wyzwa-
niu, jakim było wprowa-
dzenie nauczania zdalne-
go. Najbardziej bezpośredni 
wpływ na ocenę mieli oczy-
wiście uczniowie. Wysoka 
pozycja jest efektem m.in. 
bardzo dobrych wyników 
z egzaminów zawodowych 
ubiegłorocznych absolwen-
tów naszego technikum - 
mówi dyrektor ZS im. J. 
Iwaszkiewicza, Hanna Bo-
necka.

W zestawieniu techni-
ków sklasyfi kowano ponad-
to dwie inne sochaczewskie 
placówki - „Osiemdziesiąt-
kę” (44,42 pkt.) i „Ogrod-
nik” (40,75 pkt.). Obie szko-
ły znalazły się poza pierwszą 
500 techników w rankingu 
ogólnopolskim. Z kolei w 
zestawieniu wojewódzkim 
„Osiemdziesiątka” zajęła 61. 
pozycję, a „Ogrodnik” 80. 

Jedyną szkołą w klasy-
fi kacji liceów z terenu mia-
sta ujętą w rankingu jest Li-
ceum Ogólnokształcące im. 
Fryderyka Chopina (49,73 
pkt.). W ogólnopolskim ze-
stawieniu „Chopin” zajął 
258 miejsce, co również, w 
porównaniu do poprzed-
nich edycji, stanowi spadek 
(2020 - 218, 2019 - 201, 2018 
- 157). Sochaczewskie LO, 
ze swoją „srebrną tarczą” 
zajęło 66. miejsce w woje-
wództwie mazowieckim.

Tradycyjnie już, najlep-
szą pozycję w zestawieniu 
liceów w naszym powiecie 
uzyskało Prywatne Liceum 
Sióstr Niepokalanek z Szy-
manowa (55,16 pkt.). Szkoła 
uplasowała się na 40. miej-
scu na Mazowszu, a w ran-
kingu ogólnopolskim na 
138 pozycji. Liceum kolejny 
rok może się szczycić „złotą 
tarczą”.

Srebrne Tarcze dla 
Iwaszkiewicza i Chopina

Zarząd Powiatu w Socha-
czewie ogłosił konkurs 
na stanowisko dyrektora 
Zespołu Opieki Zdrowot-
nej Szpitala Powiatowego 
w Sochaczewie. Zaintere-
sowani kandydaci mogą 
składać swoje oferty do 15 
lutego. 

Wymagane dokumen-
ty w zamkniętej koper-
cie opisanej imieniem i na-
zwiskiem, adresem miejsca 
zamieszkania ,   adresem 
poczty elektronicznej i nu-
merem telefonu kontakto-
wego  należy składać oso-
biście w kancelarii ogólnej 

starostwa lub za pośrednic-
twem poczty na adres: Sta-
rostwo Powiatowe w Socha-
czewie, ul. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego 65 (decyduje 
data wpływu dokumentów 
do starostwa, dokumen-
ty, które wpłyną po termi-
nie nie będą rozpatrywane). 

Postępowanie konkursowe 
przeprowadzi komisja po-
wołana przez Radę Powiatu 
na sesji 26 listopada. Szcze-
gółowe informacje na temat 
konkursu można znaleźć w 
Biuletynie Informacji Pu-
blicznej Starostwa Powiato-
wego w Sochaczewie.

Zespół Szkół Centrum Kształ-
cenia Praktycznego niebawem 
wzbogaci się o nowoczesną 
halę sportową. Na inwestycję 
pozyskano z Rządowego Fun-
duszu Inwestycji Lokalnych 5 
mln zł. Jeśli nic nie stanie na 
przeszkodzie to już w przy-
szłym roku w nowym obiekcie 
odbędą się pierwsze zajęcia 
wychowania fi zycznego.

Z rządowego programu na te-
ren powiatu sochaczewskiego 
trafi ło aż 17,2 mln zł, a oprócz 
starostwa środki na inwestycje 
otrzymały m.in. gminy Iłów, So-
chaczew i Teresin. To kolejny za-
strzyk pieniędzy z budżetu pań-
stwa pozwalający zrealizować 
ważne lokalne inwestycje. Jedną 
z bardzo istotnych dla poprawy 
i rozwoju kształcenia młodzieży 
jest budowa hali sportowej przy 
„Osiemdziesiątce”. 

Hala sportowa składać się 
będzie z  centralnego boiska 
sportowego o wymiarach 20 x 
40 m przystosowanego do roz-
grywania spotkań w dyscypli-
nach takich jak: piłka ręczna, 
koszykówka, siatkówka, tenis 
ziemny, badminton. Pozosta-
łe wyposażenie hali to oczy-
wiście m.in. drabinki gimna-
styczne, piłkochwyty, siatki 
ochronne na okna i trybuny, 
kotary grodzące, siedziska na 
trybuny oraz tablica wyników 
sportowych. Powstać ma też za-
toka dla osób niepełnospraw-

nych, szatnie z natryskami, to-
alety. Na piętrze wybudowane 
zostaną pomieszczenia maga-
zynowe, toalety, pomieszczenia 
porządkowe, trybuny sporto-
we przeznaczone dla 136 osób, 
szatnie. Będzie też sala ćwi-
czeń, siłownia, sala fi tness oraz 
sala konferencyjna. Na parterze 
powstanie wiatrołap, hol, po-
mieszczenia porządkowe, ko-
tłownia gazowa, szatnia i ma-
gazyn sprzętu sportowego. 
Powierzchnia użytkowa parte-
ru to 1301 m2, zaś powierzchnia 
użytkowa piętra 306 m2.

Przewidywany termin za-
kończenia inwestycji to koniec 
listopada 2022 roku. Hala spor-
towa przy ZS CKP wykorzysty-
wana będzie przede wszystkim 
do prowadzania zajęć wychowa-
nia fi zycznego, ale też organizo-
wania imprez środowiskowych 
o charakterze rekreacyjnym, 
imprez widowiskowo-estrado-
wych oraz wystaw.

Drugą bardzo ważną inwe-
stycją dla mieszkańców powia-
tu, a zwłaszcza mieszkańców 
Sochaczewa, gminy Sochaczew 
i gminy Młodzieszyn, która bę-
dzie realizowana w tym roku 
dzięki środkom z budżetu pań-
stwa pozyskanym przy wspar-
ciu posła Macieja Małeckiego, 
jest kapitalny remont mostu w 
Chodakowie przy ul. Mostowej. 
Na to zadanie powiat otrzymał 
wsparcie w wysokości 4 mln zł.

(SP)

W środę, 10 lutego o godz. 
11.00 odbędzie się XXI se-
sja Rady Powiatu. Ze wzglę-
du na stan zagrożenia 
epidemicznego   przepro-
wadzona zostanie w zdal-
nym trybie. Przebieg obrad 
można śledzić na stronie 
internetowej powiatu: po-
wiatsochaczew.pl.

Rada powiatu zajmie się m.in. 
zmianą Wieloletniej Prognozy 
Finansowej i tegorocznego bu-
dżetu, dokona zmiany w skła-
dzie osobowym Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji oraz innych 
stałych komisji rady powiatu, 

wydeleguje swych reprezentan-
tów do Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku. W czasie sesji odbę-
dzie się dyskusja na temat Po-
wiatowego Programu Przeciw-
działania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofi ar Przemocy 
w Rodzinie na lata 2021-2025. 
Rada zapozna się ze sprawoz-
daniem za 2020 rok wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczy-
cieli na poszczególnych stop-
niach awansu zawodowego w 
szkołach i placówkach prowa-
dzonych przez starostwo oraz 
sprawozdaniem Komisji Bez-
pieczeństwa i Porządku za mi-
niony rok. 

Konkurs na dyrektora szpitala

„Osiemdziesiątka” z nową halą

Sesja rady powiatu

Mimo pandemii dwie sochaczewskie szkoły obroniły swoje tarcze

Wydawnictwo „Perspektywy” ogłosiło coroczny ranking szkół średnich. Dwie 
sochaczewskie placówki - Liceum Ogólnokształcące im. F. Chopina oraz technikum 
w Zespole Szkół im. J. Iwaszkiewicza, pomimo spadków w ogólnopolskich 
zestawieniach, ponownie otrzymały znaki jakości - „Srebrne Tarcze”.
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ZA BARIERĄ PRAWA

Policjanci, pracujący na 
miejscach wypadków dro-
gowych i mający do czy-
nienia z osobami, które 
odniosły w nich poważne 
obrażenia, dokładnie wie-
dzą, jak kluczowa jest krew 
w ratowaniu ludzkiego ży-
cia.

Asp. szt. Jarosław Gac-

ki jest kierownikiem Refera-
tu Patrolowo–Interwencyj-
nego Komendy Powiatowej 
Policji w Sochaczewie. Jego 
przygoda z krwiodawstwem 
zaczęła się w 1995 roku, gdy 
był jeszcze policjantem od-
działów prewencji w Pia-
secznie. Już jako sochaczew-
ski policjant wielokrotnie 
odpowiadał na apele osób, 
których bliscy przebywali 
w szpitalu i wymagali prze-
toczenia krwi. Brał czynny 
udział z akcji „SpoKREW-
nieni Służbą”, w którą razem 
z policjantami, zaangażo-
wali się sochaczewscy stra-
żacy i mieszkańcy powiatu. 
Kilka lat temu otrzymał od 
PCK odznakę Zasłużonego 
Honorowego Dawcy Krwi I 
Stopnia.

Kom. Jarosław Godos, 
naczelnik Wydziału Krymi-
nalnego KPP w Sochacze-
wie również został krwio-
dawcą po przyjęciu do 
służby w policji. Od kilku-
nastu lat regularnie dzieli 
się niezastąpionym lekiem.

Osoczem ozdrowień-
ca jako pierwsza podzieli-
ła się policjantka Zespołu 
ds. Profi laktyki Społecznej, 

Nieletnich i Patologii mł. 

asp. Izabela Senderowska. 

Dołączył do niej sierż. Bar-

tosz Matusiak, który od 18. 

roku życia jest krwiodaw-
cą. Policjant referatu pa-
trolowo–interwencyjnego 
jest młody i ma silny orga-
nizm, ale odczuł skutki za-
każenia COVID–19. Chcąc 
pomóc walczącym z wiru-
sem, dwukrotnie dzielił się 
osoczem ozdrowieńca. Re-
gularnie oddaje krew i nie 
jest obojętny na prośby osób 
szukających dawców. Dzieli 
się nią, gdy tylko może.

Oprócz wymienionych 
są jeszcze inni policjanci, 
którzy również dzielą się 
z potrzebującymi cennym 
darem, jakim jest krew, jak 
na przykład post. Patryk 

Cieśliński, który niedawno 
przyjął się do służby i prze-
bywa na szkoleniu podsta-
wowym. Dawcą krwi jest od 
2014 roku.

- Nie bójmy się pomagać. 
Wasze 450 ml krwi może 
uratować komuś życie lub 
zdrowie – mówi ofi cer pra-
sowy KPP w Sochaczewie 
mł. asp. Agnieszka Dzik. 
- Mamy świadomość, że 
mimo najlepszych chęci, nie 
wszyscy mogą zostać krwio-
dawcami. Aby zostać daw-
cą nie można mieć żadnych 
dyskwalifi kujących chorób, 
należy mieścić się w odpo-
wiednim przedziale wieko-
wym i wagowym. Jednak za-
wsze warto spróbować.

KPP Sochaczew

Policyjni dawcy krwi
Powołaniem policji jest dbać o bezpieczeństwo. W fi lozofi ę służby wpisuje się 
oddawanie krwi, która pomaga osobom chorym i ofi arom wypadków komunikacyjnych, 
oraz osocza ozdrowieńców, tak potrzebnego w ciężkim przebiegu COVID-19.

Policjanci z Sochaczewa za-
trzymali dwóch mężczyzn 
podejrzanych o kradzież 
kilkudziesięciu europalet. 
Sprawcy sprzedali łup w 
skupie. Usłyszeli już zarzu-
ty i przyznali się do popeł-
nionego przestępstwa.

Policjanci z sochaczewskiej 
komendy zostali powiado-
mieni o kradzieży 75 eu-
ropalet na szkodę jednej 
z sieci sklepów. Z ustaleń 
funkcjonariuszy   wynika-
ło, że sprawcy przyjecha-
li busem i ukradli 37 sztuk 
europalet. Z drugiego skle-
pu zabrali 38 sztuk. Łączna 
wartość strat wyniosła po-
nad 2 tys. zł.

Policjanci   zatrzymali 
dwóch mieszkańców powia-
tu sochaczewskiego w wieku 
34 i 36 lat. Mężczyźni usły-
szeli zarzut kradzieży i przy-
znali się do popełnionego 
przestępstwa. Za ten czyn 
grozi im teraz do 5 lat pozba-
wienia wolności.

Młodszy z zatrzyma-
nych dodatkowo odpowie 
za kradzież szczególnie zu-
chwałą, ponieważ ukradł 
artykuły spożywcze wie-
dząc, że jest obserwowa-
ny przez obsługę. Za prze-
stępstwo, które pojawiło się 
w kodeksie karnym w ubie-
głym roku, grozi do 8 lat 
pozbawienia wolności.

mł. asp. Agnieszka Dzik

Kradzież szczególnie zuchwała

Jeden z mieszkańców gmi-
ny Nowa Sucha postawił się 
ponad prawem. Kiedy padł 
ofi arą kradzieży, postano-
wił wziąć sprawy w swoje 
ręce, odnaleźć sprawcę i 
wymierzyć sprawiedliwość. 
W wyniku tej historii po-
licjanci zatrzymali pięciu 
mężczyzn podejrzanych 
m.in. o pobicie, naruszenie 
miru domowego i uszko-
dzenie mienia. Wszyscy 
usłyszeli już prokurator-
skie zarzuty.

Mieszkaniec gminy Nowa 
Sucha w wyniku kradzie-
ży stracił akumulator. Męż-
czyzna nie zgłosił jednak, 
jak ogólnie przyjęto, tego 
faktu policji. Postanowił 
sam poszukać sprawców i z 
pomocą kolegów odzyskać 
utracone mienie. W wyni-
ku prywatnego śledztwa 
uznał, że sprawcy kradzieży 
mieszkają w jednym z blo-
ków przy ul. Kościńskiego.

Udał się do mieszkania 
osoby, którą podejrzewał, 
porozmawiał z domniema-
nym sprawcą i wyznaczył 
mu czas, w jakim akumu-
lator miał zostać zwrócony, 
po czym odjechał. Kiedy ul-
timatum nie zostało speł-
nione, wrócił wraz z czte-
rema kolegami. Mężczyźni 
wyważyli drzwi mieszka-
nia, weszli do środka i za-
częli bić znajdujące się we-
wnątrz osoby.

Kilka dni po tych wyda-
rzeniach policjanci zatrzy-
mali pięciu podejrzanych. 
Wszyscy to mieszkańcy po-
wiatu   sochaczewskiego. 
Każdy usłyszał zarzut po-
bicia, którego mieli dopu-
ścić się wspólnie i w poro-
zumieniu,   spowodowania 
lekkiego uszkodzenia ciała, 
uszkodzenia mienia i naru-
szenia miru domowego. Za 
popełnione   przestępstwa 
grozi im teraz do 5 lat po-
zbawienia wolności. (seb)

Chciał wyręczyć policję, 
może posiedzieć 5 lat

Był poszukiwany listem 
gończym. Został zatrzyma-
ny przez policjantów, gdy 
jechał samochodem mając 
prawie 3 promile alkoholu 
w organizmie i wbrew po-
stanowieniu sądu o zakazie 
kierowania pojazdami. 

Z ustaleń policji wynika-
ło, że poszukiwany 49-la-
tek porusza się renault me-
gane na osiedlu Boryszew. 
Został zatrzymany przez 
kryminalnych na ul. Ko-
ścińskiego. Badanie na za-
wartość alkoholu w orga-

nizmie wykazało prawie 3 
promile. Dodatkowo socha-
czewianin ma orzeczony są-
dowy zakaz kierowania po-
jazdami.

Policjanci doprowadzi-
li go do sochaczewskiej ko-
mendy i osadzili w poli-
cyjnym areszcie. Kiedy 
wytrzeźwiał, usłyszał zarzut 
kierowania pojazdem w sta-
nie nietrzeźwości, mimo iż 
wcześniej był prawomocnie 
skazany za to samo prze-
stępstwo. Mundurowi do-
prowadzili 49-latka do za-
kładu karnego.

Poszukiwany 
na podwójnym gazie Policjanci z Sochaczewa usta-

lili sprawcę przywłaszczenia 
znalezionego telefonu ko-
mórkowego. Mieszkaniec So-
chaczewa usłyszał już zarzut i 
przyznał się do przestępstwa. 

W grudniu ubiegłego roku 
mieszkaniec powiatu stracił  
telefon. W styczniu zgłosił kra-
dzież w sochaczewskiej jedno-
stce. 

Policjanci referatu opera-
cyjno-rozpoznawczego usta-
lili, że w posiadaniu telefonu 
jest 37-letni mieszkaniec So-
chaczewa. Mężczyzna wy-
jaśnił, że znalazł telefon na 
drodze.

W Komendzie Powiatowej 
Policji w Sochaczewie usłyszał 
zarzut przywłaszczenia rzeczy 
znalezionej i przyznał się do 
popełnionego przestępstwa.

Mężczyzna nie miałby te-
raz problemów, gdyby sko-
rzystał z działającego w sta-
rostwie powiatowym Biura 
Rzeczy Znalezionych. Zgod-
nie z ustawą o rzeczach znale-
zionych, kto znalazł rzecz i nie 
zna osoby uprawnionej do jej 
odbioru lub nie zna jej miej-
sca pobytu, musi niezwłocz-
nie zawiadomić o znalezieniu 
rzeczy starostę właściwego ze 
względu na miejsce zamiesz-
kania.

Znalezione kradzione
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MIESZKAŃCY

Sebastian Stępień

Aby przekazać 1% swojego po-
datku wybranej organizacji, 
wystarczy jej numer wpisu do 
KRS. Należy go umieścić w od-
powiedniej rubryce w formu-
larzu podatkowym. Podatnicy 
rozliczający PIT elektronicz-
nie mogą to zrobić za pośred-
nictwem Portalu Podatkowego. 
Jeśli nie zrobimy nic w tej kwe-
stii, fi skus powieli naszą decy-
zję z ubiegłorocznego zeznania 
podatkowego. Można jednak 
z własnej inicjatywy zrobić ko-
rektę i przekazać 1 procent in-
nej OPP niż poprzednio.

Jak powiedziała nam Teresa 
Przybylska z Towarzystwa Przy-
jaciół Dzieci, szczególnie ważne 
w przypadku organizacji będą-
cych regionalnymi oddziałami 
organizacji ogólnopolskich, jest 
wypełnienie w formularzu po-
datkowym rubryki „Cel szcze-
gółowy”. Należy wskazać tam 
odpowiednią placówkę, np. Od-
dział Powiatowy w Sochacze-
wie, Zarząd Rejonowy w Socha-
czewie, Hufi ec Sochaczew, Koło 
Sochaczew (na naszej liście za-
mieszczonej na stronie 16 - do-
dane w nawiasie). W przeciw-
nym wypadku środki popłyną 
do ogólnopolskiej centrali. 

Jak deklarują przedstawi-
ciele działających na terenie So-
chaczewa OPP, wsparcie, które 
otrzymują w ramach 1% po-
datku jest nieocenione. Często, 
jak w przypadku Stowarzysze-
nia „Przystań”, które prowa-
dzi świetlicę dla dzieci „Kleks”, 
umożliwia dalsze działanie. 

- Swoją działalność fi nan-
sujemy z dwóch głównych źró-
deł, jakim są darowizny, w tym 
wpłaty 1%, oraz środki pozy-
skane na realizację programów 
np. z Urzędu Miasta w Socha-
czewie - mówi opiekujący się 
świetlicą „Kleks” Dariusz Sidor. 
- Środki które otrzymujemy w 
ramach 1% często pozwalają 
nam w ogóle starać się o dodat-
kowe dofi nansowanie. Bez nich 
nie bylibyśmy w stanie zadekla-
rować wkładu własnego w kon-
kursach na realizację zlecanych 
OPP programów.

Z kolei Porozumienie Or-
ganizacji Pozarządowych Po-
wiatu Sochaczewskiego środki 
otrzymane w ramach 1% prze-
znacza na wsparcie innych so-
chaczewskich OPP. 

- Środki z 1% zasilają bu-
dżet przeznaczony na pulę do-
tacji w konkursie „Działaj Lo-
kalnie”, który organizujemy 
od 2016 roku dla lokalnych or-
ganizacji pozarządowych oraz 
grup nieformalnych - mówi 
Ewa Prengowska z POPPS. - Im 
większe wpływy z 1%, tym wię-
cej środków możemy przeka-
zać na potrzebne i ważne inicja-
tywy lokalne. 

Podstawowe źródło utrzy-
mania odpis podatku stanowi 
dla fundacji NERO. Opiekuje 
się ona sporą gromadką zwie-
rząt. Są to głównie psy i koty, ale 
zdarzają się też zwierzęta dzi-
kie, które po wstępnym zabez-
pieczeniu, są przekazywane do 
odpowiednich ośrodków.

- Pieniądze pozyskane z da-
rowizn i odpisu 1% służą nie 
tylko na zakup karmy, ale są 
też przeznaczane na opłacenie 
usług weterynaryjnych, rów-
nież w sytuacjach gdy właści-
ciele zwierząt zwracają się do 
nas o pomoc w pokryciu kosz-
tów leczenia czy sterylizacji - 
mówi Jadwiga Wiśniewska z 
„NERO”.

Również dla sochaczew-
skiego ZHP odpis 1% jest nie-
ocenionym źródłem pomocy. 

Zebrane w ten sposób fundusze 
pozwalają wesprzeć działania 
wychowawcze i programowe 
hufca. Najczęściej fi nansowa-
ne lub dofi nansowywane z tej 
puli są wyjazdy na biwaki i obo-
zy harcerskie dzieci i młodzieży, 
zakup sprzętu, z którego korzy-
stają harcerze (kompasy, saper-
ki, namioty, itd.), zakup książek, 
nagród za konkursy i współza-
wodnictwo, a także kształcenie 
młodszej kadry.

- Harcerskie środki są bar-
dzo skromne - mówi komen-
dant sochaczewskiego Hufca 
ZHP Anna Wasilewska. - Nasi 
instruktorzy działają jako wo-
lontariusze, przez co niektórym 
może się wydawać, że organiza-
cje harcerskie, nie dysponując 
wielkimi budżetami, prowadzą 
mało ważne i nieprofesjonalne 
„zajęcia pozalekcyjne”. Mogę 
jednak zapewnić, że instruk-
torzy wkładają całe serce, by, 
mimo skromnych środków, za-
pewnić dzieciom profesjonal-
ną opiekę, a także zaszczepić 
w nich najbardziej szlachetne 
postawy. Aby działać, potrze-
bujemy naprawdę niewie-
le - życzliwości i kilku metrów 
kwadratowych a także trochę 
wsparcia fi nansowego. Dlate-
go zachęcam wszystkich do 
wpisania naszego KRS w od-
powiednią rubrykę zeznania 
podatkowego. Szczególnie ro-
dziców naszych zuchów i har-
cerzy, gdyż te pieniądze pozwa-

lają uatrakcyjnić proponowany 
przez nas program skierowany 
do ich dzieci. W rezultacie cała 
kwota z tej darowizny poniekąd 
do nich wraca.

Na wsparcie z odpisu po-
datkowego bardzo liczą także 
sochaczewscy seniorzy zrzesze-
ni w Stowarzyszeniu Uniwersy-
tet Trzeciego Wieku. 

- Pandemia boleśnie do-
tknęła szczególnie nasze śro-
dowisko. Nie możemy się spo-
tykać - mówi prezes zarządu 
SUTW Jadwiga Urbaniak. - 
Staramy się prowadzić dzia-
łalność za pośrednictwem in-
ternetu, a kontakty ze sobą 
utrzymujemy głównie po-
przez rozmowy telefoniczne. 
Nieustannie jednak staramy 

się przekonywać do przekaza-
nia 1% właśnie naszemu sto-
warzyszeniu. Pragniemy, aby 
seniorzy XXI wieku byli ludź-
mi otwartymi na świat i nowe 
wyzwania, sprawnymi fi zycz-
nie i intelektualnie, podró-
żującymi i uczącymi się języ-
ków obcych, mającymi swoje 
zainteresowania i pasje i z po-
wodzeniem je realizującymi. 
Środki z odpisu podatkowe-
go przybliżają nas do realiza-
cji tych założeń.

Na terenie Sochaczewa 
działa również Towarzy-
stwo Przyjaciół Dzieci, or-
ganizacja, której głównym 
celem jest troska o prawa, 
jakość życia, wychowania i 
edukacji najmłodszych. 

- Środki pochodzące z od-
pisu podatkowego to dla nas, 
a przede wszystkim dla dzieci, 
którymi się opiekujemy, olbrzy-
mia pomoc. Dzięki tym pienią-
dzom i wsparciu Urzędu Mia-
sta w Sochaczewie udaje nam 
się np. zorganizować co roku 
wyjazd wakacyjny dla naszych 
podopiecznych. Dla dzieci jest 
to wyjątkowe wydarzenie, na 
które niecierpliwie czekają. 
Trzeba pamiętać, że znaczna 
część z nich nie mogłaby liczyć 
w innych warunkach na takie 
atrakcje. W 2020 roku wyjazd 
z oczywistych względów się nie 
odbył, ale pieniądze z 1% odło-
żyliśmy na konto i czekają, by 
przeznaczyć je na ten cel. Nie 
ma więc tego złego, co by na do-
bre nie wyszło, gdyż tegoroczny 
wyjazd będzie przez to atrak-
cyjniejszy.

Każda z działających na te-
renie naszego miasta OPP stara 
się prowadzić możliwie szero-
ko zakrojone akcje promocyj-
ne, by namówić do przeka-
zania odpisu podatkowego 
właśnie na jej działalność. Ich 
członkowie poświęcają czas i 
często prywatne środki, by pro-
wadzić akcje plakatowe i ulot-
kowe. Ogłaszają się w interne-
cie. Wszystko to, by poprawić 
sytuację swoich podopiecz-
nych. Listę podmiotów upraw-
nionych do otrzymania wspar-
cia wraz z ich numerami KRS 
publikujemy na stronie 16.

1 procent ma znaczenie
Jak co roku publikujemy wykaz stowarzyszeń z terenu Sochaczewa uprawnionych do otrzymania odpisu z naszych podatków. 
Skontaktowaliśmy się z ich przedstawicielami, by za naszym pośrednictwem mogli opowiedzieć, jak wielką, wydawałoby 
się mało znaczący 1% podatku, stanowi dla nich pomoc.

Na poradę w skarbówce trzeba się umówić
Zbliża się czas rozliczeń z fi skusem. Urząd 
Skarbowy w Sochaczewie zapowiada, 
że do 15 lutego przygotuje i udostępni w 
usłudze Twój e-PIT zeznania większości 
podatników. Jeśli jednak chcemy osobi-
ście zasięgnąć porady, musimy się umówić 
na wizytę.

Od kilku lat większość z nas nie musi samo-
dzielnie rozliczać podatków, robi to za nas 
fi skus, przekazując nam do akceptacji wypeł-
nione zeznanie podatkowe. Otrzymujemy je 
za pośrednictwem pracodawcy lub w usłudze 
elektronicznej Twój e-PIT. Statystyki mówią, że 
już około 85 proc. zeznań trafi a do fi skusa przez 
internet. 

Sochaczewski urząd skarbowy zapewnia, że 
do 15 lutego w usłudze Twój e-PIT udostępni 
zeznania większości podatników. Nadal można 

też samodzielnie wypełnić swoje zeznanie przy 
użyciu systemu e-Deklaracje. Pozostaje jednak 
grupa podatników, która wybiera osobistą wizytę w 
urzędzie skarbowym np. po to, by uzyskać więcej 
informacji na temat ulg, z których chce skorzystać 
lub po prostu skonsultować swoje rozliczenie. 
Wszystkich tych klientów urząd zachęca do 
skorzystania z usługi „Umów wizytę w urzędzie 
skarbowym”. Można to zrobić za pośrednictwem 
strony internetowej sochaczewskiej skarbówki lub 
portalu podatki.gov.pl. Osoby, które nie posiadają 
dostępu do internetu lub mają problemy w jego ob-
słudze, na wizytę mogą się zapisać telefonicznie, 
dzwoniąc pod numery 46 862 21 18, 46 862 26 04 
wew. 30 i 44. 
Urząd skarbowy informuje ponadto, że nie trzeba 
umawiać wizyty, aby zostawić dokument w urnie 
(bez potwierdzenia odbioru) lub otrzymać potwier-
dzenie na swojej kopii w punkcie podawczym. (sos)
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Sebastian Stępień

W niedzielę 31 stycznia wszel-
kie działania na terenie nasze-
go miasta koordynował sztab 
nr 643 z siedzibą w sochaczew-
skim Hufcu ZHP. To tu wolon-
tariusze oddawali wypełnione 
puszki i otrzymywali nowe. W 
tym roku, z uwagi na epidemię, 
na ulice wyszło o jedną trze-
cią mniej kwestujących niż rok 
wcześniej, a i tak było ich ponad 
200. Na piętrze sztabu nieprze-
rwanie trwało liczenie zebra-
nych pieniędzy. Towarzyszyło 
mu pewne zdenerwowanie.

- Nie ukrywam, że nie spo-
dziewaliśmy się cudów, a nawet 
po cichu myśleliśmy, że z uwa-
gi na pandemię wynik zbiórki 
będzie gorszy niż przed rokiem 
– mówi szef sochaczewskiego 
sztabu WOŚP Krzysztof Wasi-
lewski. – Jednak na koniec dnia 
okazało się coś zupełnie innego. 
Mimo mniejszej liczby wolon-
tariuszy, dzięki hojności miesz-
kańców, wynik z puszek był 
lepszy niż w zeszłym roku. Tra-
fi ło do nich blisko 90 tys. zł.

Na dwóch sochaczew-
skich portalach, e-socha-
czew i tusochaczew pro-
wadzone były licytacje na 
rzecz WOŚP. W tym samym 
czasie na antenie Radia So-
chaczew odbywała się licy-
tacja Złotego Serduszka nr 
97. Ostatecznie z licytacji na 
sochaczewskich portalach 
na konto fundacji trafi  od-
powiednio 41.811 zł i 31.742 
zł. Złote Serduszko osiągnę-
ło wartość 16 tys. zł. 

Nie   bra kowa ło   ta k-
że wsparcia ze strony socha-
czewskich fi rm i organizacji. 
Pod swoją siedzibą kwestowa-
li członkowie Cechu Rzemiosł 
Różnych. Hotel Chopin za-
pewniał wolontariuszom i oso-
bom wspierającym Orkiestrę 
ciepłą zupę. Kwestowali też 
motocykliści z „Boruty” i mi-
łośnicy Fiatów 126p. 

W Sochaczewie odbyły się 
dwie związane z WOŚP im-
prezy biegowe, którym to-
warzyszyła kwesta – „Szta-
feta z pierwszej Stolicy do 
Stolicy” i „Bieg po zdrowie 
– Policz się z Cukrzycą”. Ich 

uczestnicy, mimo minuso-
wej temperatury, wykazali się 
ogromnym entuzjazmem. Do 
sztafety przyłączyli się tak-
że sochaczewscy biegacze, w 
tym mistrz Polski w katego-
rii powyżej 60 lat w Górskich 
Mistrzostwach Polski Nordic 
Walking, siedemdziesięcio-
trzyletni Jan Kocimski. Kwe-
stująca również w naszym 
mieście sztafeta zebrała prze-
szło 30 tys. zł.

Według wstępnych ra-
chunków, po zliczeniu pienię-
dzy z puszek i licytacji, socha-
czewski sztab zebrał w dniu 
fi nału ponad 170 tys. zł. Trwa 
zliczanie kolejnych datków. 
Co prawda do sztabu z oczy-
wistych względów nie trafi ą w 
tym roku puszki z kwest or-
ganizowanych w szkołach, za 
to doliczyć trzeba pieniądze 
zebrane w 23 orkiestrowych 
puszkach rozlokowanych od 

połowy grudnia ubiegłego 
roku na terenie miasta i po-
wiatu. Do e-skarbonki hufca, 
trafi ło blisko 6 tys. zł, chociaż, 
jak mówi Krzysztof Wasi-
lewski, część z tych pieniędzy 
pochodzi z wpłat z licytacji. 
Ostateczne wyniki zbiórki po-
znamy 8 marca i z pewnością 
nie zabraknie porównania do 
ubiegłorocznego 28. fi nału, 
kiedy to ostatecznie udało się 
zebrać 240.601.75 zł.

Pięknie zagraliśmy w Orkiestrze
Podczas 29. Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, mimo trudności związanych z obostrzeniami sanitarnymi, 
w każdym miejscu Sochaczewa można było spotkać wolontariuszy WOŚP i, co niemniej ważne, osoby wspierające Orkiestrę. 
Chętnych do okazania wsparcia nie zabrakło również wśród sochaczewskich fi rm i organizacji. 

Podczas niedzielnego fi nału sochaczewianie chętnie wrzucali datki do puszek

Uczestnicy „Biegu po Zdrowie”
Dyrygenci WOŚP w naszym powiecie - komendant hufca 
Anna Wasilewska i szef sztabu Krzysztof Wasilewski

W kweście wzięli udział m.in. miłośnicy fi atów 126p

Każda puszka przechodziła staranną dezynfekcję

Przez cały dzień w hufcu trwało zliczanie pieniędzy z puszek

Uczestnicy sztafety Gniezno-Warszawa

Złote Serduszko zlicytowano na antenie Radia Sochaczew za 16 tys. zł
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Jak podaje Ministerstwo 
Zdrowia poziom zachoro-
wań na covid w Polsce stop-
niowo obniża się, bo mimo 
trudności, większość spo-
łeczeństwa zachowuje się 
odpowiedzialnie i to przy-
czyniło się do stabilizacji 
i wyhamowania liczby no-
wych zakażeń. 

Sytuacja pozwala rozwa-
żać stopniowe luzowanie 
obowiązujących obostrzeń. 
Nie czekając na decyzje w 
tej sprawie, w wielu miej-
scach Polski zdetermino-
wani przedsiębiorcy otwie-
rają swoje biznesy, łamiąc 
antyepidemiczne   zakazy. 
Jak przypomina sanepid, 
osoby, które łamią przepi-
sy, muszą być przygotowane 
na konsekwencje. Kontrole 
pracowników Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej przy 
współudziale funkcjonariu-
szy policji mogą skończyć 
się nie tylko pouczeniem i 
przestrogą, ale także karą w 
wysokości nawet 30 tys. zł.

Wyniki kontroli prze-
prowadzonych przez po-
wiatowe stacje sanitar-

n o - e p i d e m i o l o g i c z n e 
województwa mazowiec-
kiego od początku tego 
roku wskazują na prze-
strzeganie obostrzeń przez 
mazowieckich   przedsię-
biorców. W styczniu, w sa-
mej branży gastronomicz-
nej, przeprowadzono 602 
kontrole, w tym 32 na te-
renie powiatu sochaczew-
skiego. W obiektach ży-
wienia zbiorowego, takich 
jak bary, restauracje podję-
to 14 kontroli oraz 18 w in-
nych, takich jak hotele, sale 
weselne, galerie handlowe, 
dyskoteki, siłownie i obiek-
ty sportowe. Na terenie po-
wiatu   sochaczewsk iego 
nie stwierdzono naruszeń 
przepisów i nie nałożono 
kar pieniężnych. 

- Przedsiębiorcy z nasze-
go powiatu odpowiedzial-
nie podeszli do ograniczeń 
związanych ze stanem epi-
demii. Dzięki temu udało 
się uniknąć zwiększonej fali 
zakażeń - mówi Beata Fer-
gińska, Państwowy Powia-
towy Inspektor Sanitarny w 
Sochaczewie. 

(mf)

Na Mazowszu wykryto dwa 
przypadki wścieklizny. Zo-
stała potwierdzona u lisów 
w miejscowościach Izabela 
i Kołbiel w powiecie otwoc-
kim. W związku z tym wy-
znaczono ognisko tej cho-
roby, a wojewoda wydał 
rozporządzenie w sprawie 
zwalczania wścieklizny na 
terenie powiatu otwockie-
go, mińskiego i miasta sto-
łecznego Warszawy (dziel-
nice Wawer i Wesoła). 

Na terenie zagrożonym 
wścieklizną obowiązuje na-
kaz m.in. trzymania psów 
na smyczy lub na ogrodzo-
nym terenie zamkniętym, a 
kotów w zamknięciu. Na ta-
kim terenie obowiązuje za-
kaz organizowania targów 
i wystaw z udziałem psów, 
kotów oraz innych zwierząt 
wrażliwych na wściekliznę 
oraz zakaz organizowania 
polowań.  

Wścieklizna jest choro-
bą zakaźną zwierząt. Wirus 

jest odporny na zamarza-
nie, natomiast wrażliwy na 
ogrzewanie oraz działanie 
większości środków dezyn-
fekujących. Do zakażenia 
dochodzi zazwyczaj na sku-
tek pogryzienia przez cho-
re zwierzę. Zakażenie jest 
możliwe poprzez kontakt 
ze śliną chorego lub zakażo-
nego zwierzęcia. Prawie za-
wsze jest to choroba śmier-
telna.

W związku z tym Powia-
towy Lekarz Weterynarii 
w Sochaczewie przypomi-
na o ustawowym obowiąz-
ku szczepienia wszystkich 
psów przeciwko wściekliź-
nie począwszy od 3 miesią-
ca życia, a następnie nie rza-
dziej niż co 12 miesięcy od 
dnia ostatniego szczepienia. 
Jak przypomina Anna Świę-
tochowska-Binienda,   kto 
uchyla się od tego obowiąz-
ku, podlega karze grzyw-
ny do 500 zł za każdego nie-
zaszczepionego psa. 

(daw)

Sebastian Stępień

W myśl nowych przepi-
sów osobom, które odda-
ły krew, jej składniki lub 
osocze po przebytej choro-
bie COVID-19, przysługu-
ją dwa, a nie jak do tej pory 
jeden, dni wolne. Z przerwy 
w pracy można skorzystać w 
dniu donacji i dniu następu-
jącym po niej. Wynika to z 
dołączenia do ustawy o pu-
blicznej służbie krwi nowe-
go artykułu 9a. 

Warunkiem usprawie-
dliwienia nieobecności pra-
cownika jest przedstawienie 
przez niego, podobnie jak 
miało to miejsce do tej pory 
w odniesieniu do jednego 
dnia wolnego, zaświadcze-
nia ze stacji krwiodawstwa. 
W czasie spowodowanej od-
daniem krwi nieobecności 
pracownikowi przysługuje 
wynagrodzenie jak za urlop 
wypoczynkowy.

Kolejnym nowym przy-
wilejem dla krwiodawców 
jest 33-procentowa ulga na 
przejazdy w komunika-
cji krajowej środkami pu-
blicznego transportu zbio-
rowego (w I i II kasie w 
pociągach osobowych i po-
spiesznych, w autobusach w 
komunikacji zwykłej i przy-
spieszonej, w pociągach w II 
klasie innych niż osobowe i 
pospieszne). Z ulgi tej może 
skorzystać osoba, która w 
swoim życiu przynajmniej 
trzy razy oddała krew lub 
jej składniki. Dokumentem 
poświadczającym   możli-
wość skorzystania ze zniżki 
jest zaświadczenie wydane 
przez regionalne lub woj-
skowe centrum krwiodaw-
stwa. Zaświadczenie takie 
jest ważne przez pół roku 
od dnia jego wydania. 

Przypomnijmy, że oso-
by często oddające krew 
mogą liczyć na szereg od-
znak. Dla kobiet, które od-
dały  w swoim życiu przy-
najmniej 5 litrów krwi i 

mężczyzn, którzy oddali 
przynajmniej 6 litrów, prze-
widziano odznakę „Zasłu-
żony Honorowy Krwio-
d awc a”.    Z a s ł u ż one mu 
honorowemu krwiodawcy, 
który oddał w swoim życiu 
co najmniej 20 litrów krwi, 
może zostać przyznana od-
znaka „Honorowy Daw-
ca Krwi – Zasłużony dla 
Zdrowia Narodu”. Krwio-
dawcą przysługuje również 
ulga podatkowa zależna od 
ilości oddanej w roku po-
datkowym krwi. 

Ulgi dla krwiodawców 
przewidział również samo-
rząd Sochaczewa, który fi -
nansuje je z własnego bu-
dżetu. Zasłużeni honorowi 
krwiodawcy mogą liczyć 
na 50 proc. zniżki przy ko-
rzystaniu z oferty Miejskie-
go Ośrodka Sportu i Re-
kreacji, Sochaczewskiego 
Centrum Kultury oraz Mu-
zeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą, jak również darmowe 
przejazdy komunikacją pu-
bliczną realizowaną przez 
sochaczewski Zakład Ko-
munikacji Miejskiej. Oso-
by, które otrzymały odzna-
kę „Honorowy Dawca Krwi 

– Zasłużony dla Zdrowia 
Narodu” z oferty MOSiR, 
SCK i MZSiPBnB korzysta-
ją nieodpłatnie. Żeby sko-

rzystać z tych przywilejów 
krwiodawca musi wyrobić 
w ratuszu Sochaczewską 
Kartę Mieszkańca. 

Dodatkowy dzień wolny 
dla krwiodawców
Pod koniec stycznia weszła w życie ustawa, która zmienia niektóre zapisy ustawy 
o zapobieganiu i zwalczaniu COVID-19. Wśród rozmaitych dodatkowych ustaleń nowela 
wprowadziła nowy przepis ustanawiający dodatkowy dzień wolny od pracy dla honorowych 
dawców krwi. Osoby te otrzymają również zniżkę na poruszanie się komunikacją publiczną.

Raz w tygodniu na placu Kościuszki czeka mobilny punkt poboru krwi

Każda donacja to 450 mililitrów najcenniejszego leku

Wścieklizna na Mazowszu

Odpowiedzialni 
w czasie pandemii
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Związek Powiatów Polskich 
opublikował wyniki najnow-
szego ogólnopolskiego ran-
kingu samorządów. Wynik 
naszego samorządu to nie-
mal 33 tys. punktów, co po-
zwoliło uplasować się o jedno 
miejsce wyżej niż rok wcze-
śniej i zająć w kategorii gmin 
miejskich czwarte miejsce w 
kraju. To kolejny rok z rzędu, 
kiedy Sochaczew poprawia 
swoją pozycję w rankingu. 
Jeszcze w 2015 roku znajdo-
wał się na pozycji dziewiątej.

Ranking oparto na za-
sadzie bezpłatnego i do-
browolnego uczestnictwa 
w nim wszystkich samo-
rządów szczebla gminne-
go i powiatowego. Jest jedy-
nym w Polsce tego rodzaju 
rankingiem zarządzanym 
na bieżąco przez ekspertów 
Związku Powiatów Polskich 
w trybie online. 

Samorządy sklasyfi ko-
wane w rankingu oceniane 
są przez ekspertów według 
wielu kryteriów zgrupo-
wanych w dziesięciu blo-
kach tematycznych, takich 
jak: działania proinwesty-
cyjne i prorozwojowe, roz-
wiązania poprawiające ja-
kość obsługi mieszkańca 
oraz funkcjonowania sa-

morządu terytorialnego, 
rozwój społeczeństwa in-
formacyjnego, rozwój spo-
łeczeństwa obywatelskiego, 
umacnianie systemów za-
rządzania bezpieczeństwem 
informacji, promocja roz-
wiązań z zakresu ochrony 
zdrowia i pomocy społecz-
nej, wspieranie działań na 
rzecz gospodarki rynkowej, 
promocja rozwiązań eko-
energetycznych i proekolo-
gicznych, współpraca krajo-
wa i międzynarodowa oraz 
działania promocyjne.

W najnowszej edycji na-
sze miasto zdobyło punk-
ty w 42 z 60 kategorii. Ich 

maksymalną liczbę Socha-
czew otrzymał m.in. za sku-
teczność w pozyskiwaniu 
środków unijnych, wiel-
kość wydatków na reali-
zację zadań publicznych 
przez organizacje pozarzą-
dowe, udział w szkoleniach 
podnoszących kompeten-
cje zawodowe nauczycie-
li i pracowników jednostek 
oświatowych,   inicjatywy 
które pomagają zachować 
specyfi kę swojego regionu 
czy wydawanie własnej ga-
zety samorządowej, książek 
promujących nasze dzie-
dzictwo historyczne oraz 
kulturalne.

Nasz samorząd otrzy-
mał również punkty m.in. 
za elektroniczny obieg doku-
mentów, posiadanie elektro-
nicznej skrzynki podawczej, 
posiadanie systemu powia-
damiania klientów urzę-
du sms-em, wdrażanie pro-
gramów proekologicznych, 
możliwość płacenia bezgo-
tówkowego w UM, utworze-
nie rady działalności pożyt-
ku publicznego, wspieranie 
środowiska   senioralnego, 
programy polityki zdrowot-
nej, utworzenie systemu 
stypendialnego dla uzdol-
nionych uczniów, czy wspie-
ranie i rozwój wolontariatu.

Sochaczew na czwartym 
miejscu w kraju
Sochaczew zajął czwarte miejsce w ogólnopolskim rankingu samorządów. 
W edycji podsumowującej 2020 rok nasze miasto wspięło się o jedno oczko 
wyżej i zbliżyło do rankingowego podium. 

1 marca rozpocznie się 
nabór dzieci do miejskich 
szkół i przedszkoli. Podob-
nie jak w ubiegłych latach 
kandydatów można zgła-
szać elektronicznie. 

Pierwszy etap rekrutacji dzieci 
do miejskich szkół, oddziałów 
przedszkolnych przy szkołach 
podstawowych i przedszko-
li potrwa do 31 marca. Nabór 
prowadzony będzie na stro-
nach www.sochaczew.podsta-
wowe.vnabor.pl oraz www.so-
chaczew.przedszkola.vnabor.pl. 
Szczegółowe zasady rekrutacji 
zamieszczone są na portalu so-
chaczew.pl w dziale „mieszka-
niec”, zakładka „oświata”.

We wniosku o przyjęcie 
dziecka rodzice wskazują wy-
brane przedszkola i szkoły we-
dług swoich preferencji. Pla-
cówka wskazana na pierwszej 
pozycji we wniosku traktowana 
będzie jako przedszkole/szkoła 
pierwszego wyboru. Wydruko-
wany wniosek należy wypełnić 
i podpisać a następnie, wraz z 
dokumentami potwierdzający-
mi spełnienie przez kandydata 
warunków branych pod uwa-
gę w postępowaniu rekrutacyj-
nym, złożyć w placówce pierw-
szego wyboru. Ze względu na 
pandemię dokumenty moż-
na przesłać na adres mailowy 
placówki pierwszego wyboru 
w formie skanu lub zdjęcia. W 
przypadku braku takiej moż-
liwości przy wejściach do pla-
cówek oświatowych ustawione 
zostaną pojemniki, do których 
rodzice będą mogli wrzucać 
wnioski rekrutacyjne w za-
mkniętych kopertach.

Do placówek w pierwszej 
kolejności przyjmowane będą 
dzieci, których choć jeden z ro-
dziców lub opiekunów posia-
da Sochaczewską Kartę Miesz-
kańca, gdy przynajmniej jeden 
z rodziców lub prawnych opie-

kunów zamieszkuje na tere-
nie miasta, gdy ich rodzeństwo 
uczęszcza już do tego samego 
przedszkola, dziecko potrze-
buje opieki przez czas dłuższy 
niż 5 godzin dziennie, gdy oby-
dwoje rodzice pracują lub stu-
diują w trybie dziennym oraz 
gdy przedszkole wskazane we 
wniosku jest położone najbliżej 
miejsca zamieszkania lub miej-
sca pracy.

Przypomnijmy, że wy-
chowanie przedszkolne obej-
muje dzieci od początku roku 
szkolnego w roku kalenda-
rzowym, w którym dziecko 
kończy 3 lata, do końca roku 
szkolnego w roku kalenda-
rzowym, w którym kończy 
7 lat. Rodzice dzieci urodzo-
nych w 2019 roku mogą ubie-
gać się o przyjęcie do przed-
szkola dopiero po ukończeniu 
przez dziecko 2,5 roku. Z ko-
lei do klas pierwszych szkół 
podstawowych przyjmowane 
są: dzieci 7-letnie (2014) oraz 
dzieci 6-letnie (2015) - zgod-
nie z wolą rodziców, jeżeli 
dziecko korzystało z wycho-
wania przedszkolnego w po-
przednim roku szkolnym lub 
gdy posiada opinię poradni 
psychologiczno-pedagogicz-
nej o możliwości rozpoczęcia 
nauki w szkole podstawowej.

Do obwodowej szko-
ły podstawowej kandyda-
ci przyjmowani są z urzę-
du, a to oznacza, że zostanie 
utworzonych tyle klas, ile 
będzie konieczne. Inaczej 
sytuacja przedstawia się, je-
żeli chcemy, by dziecko roz-
poczęło naukę w szkole spo-
za naszego obwodu. Jeśli po 
pierwszym etapie rekrutacji 
w danej placówce pozosta-
ną wolne miejsca, to zainte-
resowani będą mogli wziąć 
udział w rekrutacji uzupeł-
niającej, która potrwa od 31 
maja do 11 czerwca. (M.F.)

Zapisy pierwszaków 
i przedszkolaków

Gdy za oknem temperatura 
waha się w granicach zera, 
albo mocniej sypnie śnieg, 
w ratuszu rozdzwaniają się 
telefony z pytaniami, dla-
czego niektóre chodniki w 
Sochaczewie są nieodśnie-
żone i oblodzone. 

Mieszkańcy pytają, kto od-
powiada za posypanie ich 
piaskiem i czemu niektórzy 
zarządcy wspólnot, właści-
ciele domów i sklepów nie 
wykonują swoich obowiąz-
ków. 

Przypominamy   zatem, 
że zgodnie z obowiązującym 
w Polsce prawem, za czystość 
chodników przylegających do 
prywatnych posesji odpowia-
dają ich właściciele. Podobnie 
za chodniki przylegające do 
sklepów, urzędów, banków czy 
zakładów usługowych odpo-
wiadają ich zarządcy. Przepisy 
mówią jasno (ustawa o utrzy-
maniu czystości oraz uchwa-
lony przez sochaczewską radę 
regulamin utrzymania czysto-
ści w mieście), że jeżeli chod-
nik dochodzi do ogrodzenia 

domu, sprząta go właściciel nie-
ruchomości.  Za niewykony-
wanie obowiązku  utrzymania 
porządku w obrębie swojej nie-
ruchomości można otrzymać 
nawet 1500 złotych grzywny. 
Podobna kara czeka na nas, gdy 

nad głowami przechodniów z 
naszego dachu zwisają sople lub 
gruba warstwa śniegu zagraża-
jąca bezpieczeństwu pieszych. 
A jeśli ktoś przewróci się na nie-
uprzątniętym chodniku, dozna 
uszczerbku na zdrowiu, może 
przed sądem - i to skutecznie 
- dochodzić odszkodowania. 
Tym bardziej apelujemy - gdy 
za oknem zima, a przy zmien-
nych temperaturach roztopiony 
śnieg zmienia się w lód, posyp-
my chodnik piaskiem. Dla swo-
jego dobra i dobra przechod-
niów. (daw)

Posyp chodnik, zdejmij sople
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W sobotę 6 lutego swoje po-
dwoje otworzyło Muzeum 

Ziemi Sochaczewskiej i Pola 

Bitwy nad Bzurą. Jak nam po-
wiedział Michał Górny, kie-
rownik działu zbiorów w tej 
placówce, jest ona gotowa na 
przyjmowanie grup wyciecz-
kowych i indywidualnych 
zwiedzających. Warunkiem 
jest oczywiście reżim sani-
tarny, który sprawia, że jed-
norazowo w muzeum może 
przebywać 15 osób zabezpie-
czonych w maseczki i zacho-
wujących odpowiednie odle-
głości.

Muzeum ma do zapro-
ponowania m.in. odświeżoną 
wystawę „Z dziejów Sochacze-
wa”, do której dołączono m.in. 
macewę podrzuconą niedaw-
no pod ogrodzenie Cmentarza 
Żydowskiego w Sochaczewie. 
Można także zwiedzać skan-
sen na dziedzińcu muzeal-
nym, gdzie znajdziemy sprzęt 
używany podczas II wojny 
światowej. Nie jest on komplet-
ny, bo jak mówi Michał Górny, 
korzystając z lockdownu, część 
sprzętu trafi ła do konserwa-
cji. Na zwiedzających czekają 
przewodnicy, którzy oprowa-
dzą i opowiedzą o ekspozy-
cjach.

Czas zamknięcia muzeum 
wykorzystało na porządkowa-
nie zbiorów oraz pracę badaw-
czą i redakcyjną. Do kupienia 
jest świeżutkie wydawnictwo 
albumowe „Sochaczewska oj-
czyzna Chopina” autorstwa 
Radosława Jarosińskiego, któ-
re całościowo ujmuje związ-
ki kompozytora z ziemią so-
chaczewską. Znajdziemy w 
niej nieznane dotychczas fak-
ty oraz mnóstwo cennych fo-
tografi i. W ciągu miesiąca ma 
się ukazać tradycyjne już wy-
dawnictwo „Rocznik socha-
czewski”. Jak zapewnia Michał 
Górny jest on w ostatniej fazie 
przygotowań do druku.

Muzeum jest nadal czyn-
ne w niepełnym wymiarze: od 
wtorku do piątku od godz. 10 
do 14, w soboty i niedziele od 
10 do 16. 

Muzeum Kolei Wąsko-

torowej możemy zwiedzać 
od poniedziałku 8 lutego 
i jest ono czynne w godz. 
9-17. Asystent muzealny Łu-
kasz Popowski przypomi-
na o zasadach bezpieczeń-
stwa sanitarnego, w których 
mieści się m.in. konieczność 
ograniczenia grup zwiedza-
jących do 5 osób.

Do dyspozycji mamy 
wystawy stałe, a wśród nich 
„Dzieje sochaczewskiej ko-
lei wąskotorowej 1922-1984”, 
makietę sochaczewskiej ko-
lei dojazdowej, wystawy cza-
sowe, jak choćby „Ciuchcie 
warszawskie” i „Co my tu 
właściwie robimy, czyli 25 
lat MKW” oraz bogaty skan-
sem pojazdów szynowych. 
Ponieważ nie wiadomo, jak 
będzie przebiegać pande-
mia, pracownicy muzeum 
są w trakcie budowania ofer-
ty edukacyjnąej online oraz 
oferty plenerowej dla pię-
cioosobowych grup. Przy-
gotowują się także do sezo-
nu turystycznego pociągiem 
Retro, ale jego rozpoczęcie 
będzie uzależnione od dal-
szych decyzji rządu w spra-
wie covid-19.

Miejska Biblioteka Pu-

bliczna i jej fi lie do 14 lute-
go pracują tak jak dotychczas, 
czyli w ograniczonym zakre-
sie czasowym. Jak twierdzi 
dyrektor MBP Barbara Bro-
nicz, musi zachować rotacyj-
ny system pracy, aby w razie 
zakażenia jednej bibliotekar-

ki, na kwarantannę nie musiał 
się udać cały zespół.

Mimo skróconych go-
dzin pracy, tylko główna bi-
blioteka w kramnicach ob-
sługuje codziennie ok. 100 
osób, a biorąc pod uwagę za-
kaz wstępu czytelników mię-
dzy regały, to czas obsługi 
każdej osoby jest wydłużo-
ny. Dlatego Barbara Bronicz 
zachęca do składania zamó-
wień na książki przez inter-
net. Usługa ta cieszy się już 
dużą popularnością i skraca 
obsługę klienta do odebra-
nia przygotowanych tomów. 
Należy także przypomnieć, 
że wypożyczane książki pod-
legają siedmiodniowej kwa-
rantannie. Te, zwrócone do 
biblioteki w poniedziałek, 
mogą być ponownie wypo-
życzone dopiero w następny 
poniedziałek.

Czynne są także wypo-
życzalnie dla dzieci, któ-
re proponują najmłodszym 
ciekawe konkursy online, 
a w czasie ferii przez kilka 
godzin dziennie zabawiały 
uczniów przymusowo po-
zostających w domach.

Godziny pracy bibliote-
ki oraz jej fi lii znajdują się na 
stronie internetowej MBP.

Biblioteka Pedagogicz-

na od września ubiegłego 
roku pracuje w rygorze sa-
nitarnym, ale w stałych go-
dzinach sprzed pandemii 
(poniedziałek-piątek 9-18, 
środa nieczynne, sobo-
ta 9-15). Wprowadziła tak-

że udogodnienia dla czy-
telników, czyli możliwość 
wypożyczenia 10 książek 
jednocześnie i dodatkową 
prolongatę na ich zwrot.

Kierownik placów-
ki, Elżbieta Szczypińska, 
opowiada, że zdalnie pro-
wadzili wiele akcji dla na-
uczycieli i studentów, w 
tym pomoc w wyszukiwa-
niu podręczników, artyku-
łów potrzebnych przy pi-
saniu prac magisterskich i 
licencjackich, konkursy dla 
uczniów. Odbyła się także 
zbiórka książek, które przed 
Gwiazdką powędrowały do 
Zakładu Karnego w Płocku 
oraz szeroko zakrojona ak-
cja promocyjna jednego z 
lokalnych bezpłatnych wy-
dawnictw historycznych.

Pracownicy biblioteki 
utrzymali także wszystkie 
powiatowe konkursy: „Tę 

książkę warto przeczytać”, 
„Wydajemy własną książkę” 
oraz konkurs fotografi czny, 
będące wizytówką placówki 
od lat. Co prawda spotkania 
podsumowujące odbywały 
się online, ale zawsze znaj-

dowały swoich wiernych 
odbiorców.

Elżbieta   Szczypińska 
zachęca do korzystania ze 
zbiorów biblioteki oraz kon-
taktów z jej pracownikami, 
którzy służą pomocą.

Rok Stanisława Lema
Jeden z najwybitniej-
szych polskich proza-
ików, najszerzej tłuma-
czony polski autor, został 
uhonorowany   ustawą 
Sejmu RP ustanawia-
jącą rok 2021 Rokiem 
Stanisława Lema.
12 września będziemy 
obchodzi l i    setną 
rocznicę urodzin autora m.in. „Solaris” i „Bajek robotów”. Czy-
telników odwiedzających Miejską Bibliotekę Publiczną zachę-
camy do obejrzenia wystawy poświęconej życiu i twórczości 
najwybitniejszego przedstawiciela polskiej fantastyki i jednego 
z najpoczytniejszych pisarzy science-fi ction na świecie. Wy-
stawę można oglądać w godzinach pracy biblioteki.

MBP w Sochaczewie

Biblioteki i muzea otwarte
Od 1 lutego rząd poluzował obostrzenia covidowe, zezwolił m.in. na otwarcie muzeów i bibliotek. 
Te ostatnie były czynne w ograniczonym zakresie, jak będą pracować teraz? Sprawdzamy dla państwa zasady 
działania sochaczewskich muzeów i bibliotek w lockdownie.

Muzeum Ziemi Sochaczewskiej zaprasza do oglądania odświeżonej wystawy „Z dziejów Sochaczewa”

W MKW można oglądać makietę 
sochaczewskiej kolei dojazdowej

Miejska biblioteka zachęca do zamawiania 
książek przez internet

Biblioteka Pedagogiczna przekazała 300 zebranych książek do 
zakładu karnego w Płocku
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Ewy po raz trzynasty

Klub otwarty dla gości

Sztuka w nowoczesnym wydaniu

W najbliższą sobotę 13 lute-

go Klub Kontrast działający 

w Sochaczewskim Centrum 

Kultury w Boryszewie gościć 

będzie zespół Rafał Dubicki 

Quartet. Będzie to pierwszy, 

po długiej przerwie, koncert z 

udziałem publiczności. 

Na przestrzeni ostatnich kilku 
miesięcy „Kontrast”, stosując 
się do obostrzeń związanych 
z pandemią, prezentował nie-
mal wyłącznie koncerty onli-
ne. Transmisje live udostęp-
niane na Facebooku, cieszyły 
się dużą popularnością. I choć 
za każdym razem gromadzi-
ły przed komputerami rze-
sze miłośników dobrej muzy-
ki, nie były w stanie zastąpić 
bezpośredniego kontaktu z 
artystami i żywą muzyką. 
Najbliższy koncert daje taką 
możliwość.

13 lutego, już nie tylko w 
domu, lecz również prosto z 
klubowej sceny „Kontrastu” 
będzie można posłuchać jazzu 
w świetnym wydaniu. O godz. 
19.00 wystąpi zespół Rafał Du-
bicki Quartet. Zagrają doświad-
czeni i utytułowani jazzmani 
polskiej sceny muzycznej: Rafał 
Dubicki – trąbka, Michał Suł-
tan – gitara, Mateusz Woźniak 
– kontrabas i Adam Lewan-
dowski – perkusja. 

Transmisja z koncertu bę-
dzie prowadzona na żywo na 
profi lu Klubu Kontrast na Fa-
cebooku.

W związku z obowiązują-
cym reżimem sanitarnym, w klu-
bie dla gości przewidzianych jest 
tylko 20 miejsc. Zainteresowa-
nych prosimy o rezerwacje tele-
foniczne w sekretariacie SCK pod 
nr (46) 863-07-68. Wstęp: 20 zł.

Sochaczewskie Centrum 

Kultury zaprasza do udzia-

łu w XIII edycji wystawy 

Malujące Ewy. 

Jest to największa na terenie 
powiatu   sochaczewskiego 
wystawa malarstwa, na któ-
rej prezentowana jest twór-
czość pań. Tegoroczna od-
słona nosi tytuł „Życie jest 
piękne”. Wystawa ma cha-
rakter otwarty. Do udzia-
łu w niej zachęcamy panie 
powyżej 16 r. ż. Prace nale-
ży dostarczyć osobiście do 
sekretariatu w Sochaczew-

skim Centrum Kultury przy 
ul. Chopina 101, w terminie 
do 22 lutego. 

Wernisaż wystawy „Ży-
cie jest piękne” odbędzie się 
4 marca o godz. 18.00 w Ga-
lerii Trakt. Twórczość ma-
lujących pań będzie można 
oglądać do 12 kwietnia 2021 
roku.

Bliższe informacje tele-
fonicznie pod nr (46) 863-
25-72 oraz na stronie inter-
netowej   Sochaczewskiego 
Centrum Kultury: sck.so-
chaczew.pl

Galeria ZeDeK działająca 

w Sochaczewskim Centrum 

Kultury przy ul. 15 Sierp-

nia 83 zyskała nowe oblicze. 

Zmiany zauważalne są już 

przy wejściu. Wyszlifowa-

na kamienna podłoga, wy-

godne czerwone siedziska 

oraz duże szafy na ubrania 

wierzchnie dodały nowo-

czesnego charakteru galerii. 

W tej odświeżonej prze-
strzeni   wystawienniczej 
można obecnie oglądać wy-
stawę malarstwa Małgorza-
ty Kapłan (malarki, arte-
terapeutki) zatytułowaną 
„Pamięć wody”. Prezento-
wane na wystawie prace po-
chodzą z różnych okresów 
twórczości artystki i poka-
zują, że woda obecna jest w 
niej od samego początku. 
Skąd pomysł na tytuł wy-
stawy?

- Nawiązuje on do pew-
nej tajemniczej właściwości 
wody polegającej na zapa-
miętywaniu przez nią tego, 
co dzieje się w otaczającej ją 
przestrzeni. Poprzez zróżni-
cowane ułożenie cząsteczek, 
woda tworzy w swej struktu-
rze zapis danej chwili. Tak-
że ludzka obecność i emocje 
wpływają na pamięć wody. 
Kiedy maluję jestem w kon-
takcie z naturą, pejzażem, 
przestrzenią i nastrojem. Ta 
zapamiętana chwila pozwala 
stworzyć mi jej malarską wi-
zję. Tafl a wody jest lustrem, 
które odbija plamy światła, 
wielokrotnie je powtarza-
jąc. A ja kadruję te fenome-
ny światła i nastroju w swo-
ich pracach. Nawet fi zycznie 
woda jest obecna w moim 

procesie twórczym. Lubię ob-
serwować spływające strużki 
farby i budować z nich tkan-
kę moich obrazów. Faktura 
tych prac, oprócz wspomnia-
nych ściekających strug farby, 
ma też w sobie chropowatość 

piasku i grudek ziemi skon-
trastowaną z gładkimi pocią-
gnięciami szpachlą – wyja-
śnia autorka wystawy.

Do zwiedzania wysta-
wy „Pamięć wody” w Ga-
lerii ZeDeK zapraszamy w 

każdy piątek lutego w godz. 
17.00 – 19.00, po uprzed-
nim zgłoszeniu telefonicz-
nym w sekretariacie SCK 
pod nr (46) 863-07-68. 
Zwiedzanie odbywa się w 
reżimie sanitarnym. Oso-
by odwiedzające galerię zo-
bowiązane są do przestrze-
gania środków ostrożności 
– zasłaniania ust i nosa, de-
zynfekcji dłoni przy wej-
ściu do galerii oraz zacho-
wania dystansu pomiędzy 
zwiedzającymi.

Jednak to nie jedyna 
możliwość obejrzenia wy-
stawy. W obliczu ograni-
czonych możliwości obco-
wania ze sztuką na żywo, 
Sochaczewskie Centrum 
Kultury proponuje również 
zwiedzanie zdalne, czyli 
wirtualny spacer po galerii. 
Daje on możliwość obejrze-
nia wystawy w technice 3D, 
bez wychodzenia z domu. 
Pierwszy wirtualny spacer 
możliwy będzie już w naj-
bliższą niedzielę 14 lute-
go o godz. 17.00. „Pamięć 
wody” Małgorzaty Kapłan 
to pierwsza wystawa onli-
ne przygotowana przez SCK 
w tej technologii. Otworzy 
cykl pt. „Oblicza sztuki”. 
Już teraz możemy zdradzić, 
że kolejna ekspozycja po-
święcona będzie sztuce neo-
sakralnej.

Jest też dodatkowa grat-
ka dla tych, krórzy chcie-
liby kupić prezentowane 
obrazy. Wybrane dzieła ar-
tystów będzie można nabyć 
w sklepie internetowym So-
chaczewskiego   Centrum 
Kultury, na stronie sck.so-
chaczew.pl (zakładka sklep).

Od prawej: artystka Małgorzata Kapłan 
oraz kurator wystawy Marta Wasilewska



9 lutego 2021  nr 3 (1379)     14
SOCHACZEWSKA

HISTORIA

Jolanta Śmielak-Sosnowska

Dzisiaj publikujemy dru-
gą część opowieści o cechu, 
jego członkach i najważniej-
szych wydarzeniach w jego 
wiekowej tradycji.

Z własną siedzibą
Wkrótce po wojnie, bo już w 
1946 r., mimo że czasy były 
ciężkie, rzemieślnicy posta-
nowili wybudować własną 
siedzibę. Pierwszym krokiem 
był zakup działki pod przy-
szły Dom Rzemiosła. Właści-
cielką  placu przy ul. Żerom-
skiego 8 była wtedy Necha 
Pinczewska,  spadkobierczy-
ni zmarłego Mordki Rajt-
mana. Zgodnie z aktem no-
tarialnym z 27 marca 1946 
r. 800-metrową działkę wraz 
z parterowym murowanym 
domem  sprzedała ona za 
200 tys. zł. Rok później od-
było się wmurowanie kamie-
nia węgielnego pod budo-
wę Domu Rzemiosła, ale na 
jego powstanie trzeba było 
czekać prawie 20 lat. Otwar-
to go w 1966 r. i, jak czyta-
my w kronice cechu, jego bu-
dowa kosztowała 4,6 mln zł. 
Zdecydowaną większość tej 
kwoty stanowiły składki i 
dobrowolne wpłaty człon-
ków poszczególnych cechów. 
Milion zł pochodził ze Spo-
łecznego Funduszu Odbu-
dowy Stolicy. Była to nagro-
da za duży wkład fi nansowy 
sochaczewskich rzemieślni-
ków w odbudowę Warszawy 
po zniszczeniach wojennych.

Rzemieślnicy wykonali 
także szereg prac w ramach 
tzw. czynów społecznych, 
angażując posiadany sprzęt, 
materiały budowlane i siłę 
własnych rąk. Zmarły pod 
koniec grudnia 2020 r. Wi-
told Antuszewicz, cukier-
nik z Chodakowa i starszy 
cechu przez cztery kadencje, 
wspominał, że jako uczeń 
pracował zarówno przy bu-
dowie Domu Rzemiosła, jak 
i kościoła w Sochaczewie, 
bo oba obiekty powstawały 

w tym samym czasie. 
Nowa prezes cechu pa-

mięta, że będąc dzieckiem 
przychodziła z dziadkiem, 
Stefanem Gzikiem, na bu-
dowę siedziby, a później na 
różne imprezy organizowa-
ne przez rzemieślników.

- Najbardziej utkwiły mi 
w pamięci zabawy choinko-
we z Mikołajem. Wtedy dla 
dzieciaków to była wielka 
frajda - paczki świąteczne, 
zabawa przy zespole mu-
zycznym, poczęstunek. Co 
roku czekałam na to wyda-
rzenie z wielką niecierpli-
wością - wspomina Violet-
ta Gzik. - Znane były także 
bale karnawałowe dla doro-
słych. Wtedy miały one at-
mosferę. Uczestnicy sami 
dekorowali salę, rozstawia-
li stoły, zwozili jedzenie. 
Przygotowania trwały kilka 
dni, a ja uwielbiałam się im 
przyglądać.

Dom nie tylko 
dla rzemiosła
Zapewne ciekawostką dla 
młodszego pokolenia bę-
dzie fakt, że w Domu Rze-
miosła działała restaura-
cja. Jak twierdzi Violetta 
Gzik, prowadził ją Mieczy-
sław Jachacy, później zna-
ny restaurator, który w roku 
1970 rozpoczął działalność 
w stolicy. Najpierw prowa-
dził lokal „Pod skrzydłami”, 
a następnie, wraz z rodziną, 
inne warszawskie restaura-
cje, w tym słynnego „Bazy-
liszka” na Starym Mieście.

Druga ciekawa informa-
cja jest taka, że sochaczewski 
cech posiadał własną orkie-
strę, która powstała w latach 
1945-47. Zakupiono wtedy 
ponad 30 instrumentów dę-
tych, a kompletowaniem ze-
społu zajęli się głównie bracia 
Felicjan, Stefan i Kazimierz 
Stolarscy. Orkiestra przez 
lata występowała nie tylko na 
imprezach rzemieślniczych, 
ale także na uroczystościach 
państwowych i religijnych. 
Kronikarz odnotował jej wy-

stępy na Stadionie X-lecia, w 
katedrze w Płocku a nawet na 
jarmarku rzemieślniczym w 
Białymstoku.

Śmierć członków orkie-
stry i brak nowego „naryb-
ku” spowodowały stagnację 
w działalności muzycznej 
cechu. Po latach nieużywa-
ne instrumenty przekaza-
no ks. Antoniemu Jaszczoł-
towi, proboszczowi parafi i 
w Trojanowie, który je wy-
remontował i założył or-
kiestrę parafi alną. Niestety 
dzisiaj i ona już nie istnieje.

W 1970 r. w budynku 
cechu na blisko 50 lat zado-
mowił się Miejski Dom Kul-
tury, obecnie ma tam swo-
ją siedzibę kino „Odeon”. 
Cech pozostawił sobie część 
budynku z salą konferencyj-
ną, wynajął zaś salę widowi-
skową oraz pomieszczenia 
na antresoli.

Przywrócić rangę 
Niestety rzemiosło najlep-
sze czasy ma już za sobą. 
Witold Antuszewicz przy-
pominał, że w okresie PRL, 

mimo ścisłej reglamenta-
cji surowców do produkcji, 
maszyn i urządzeń, opako-
wań czy materiałów budow-
lanych, rzemieślnicy jakoś 
sobie radzili. To oni stano-
wili niezwykle ważną ga-
łąź usług świadczonych na 
rzecz mieszkańców. W cza-
sach, kiedy w sklepach nie 
było niczego, szewc, rzeź-
nik, stolarz, czy pani zajmu-
jąca się repasacją pończoch 
byli na wagę złota.

Działacze cechu twier-
dzą, że największe proble-

my, paradoksalnie, pojawiły 
się po 1989 r. Wraz ze zmia-
ną systemu przyszło uwol-
nienie zawodów. Już nie 
trzeba było posiadać papie-
rów czeladniczych czy mi-
strzowskich, żeby rozpo-
cząć działalność na własny 
rachunek. To spowodowa-
ło obniżenie jakości usług, a 
umiejętności „fachowców” 
miał weryfi kować rynek. 
Zapewne każdy, kto pamię-
ta tamte czasy, choć raz na-
tknął się na glazurnika, ma-
larza, hydraulika czy speca 
od naprawy samochodów, 
po których należało wzy-
wać kolejnych fachowców.

Cech Rzemiosł Różnych 
zatrudnia dwie osoby: Mag-
dalenę Szyprowską, dyrek-
tora biura, która pracuje od 
42 lat oraz księgową - Da-
nutę Stencel, mającą 32-let-
ni staż w cechu. Funkcje 
prezesa oraz pozostałych 
członków zarządu są spo-
łeczne. W organizacji zrze-
szonych jest obecnie 59 rze-
mieślników.

Kiedy dzisiaj patrzy-
my na działalność eduka-
cyjną cechu, to wydaje się 
ona bardzo okrojona. Szko-
li rzemieślników zaledwie 
w dziesięciu branżach: fry-
zjerskiej, piekarskiej, cu-
k ierniczej,   krawieck iej, 
murarskiej, elektrycznej a 
także w zakresie: mechani-
ki i elektromechaniki po-
jazdów   samochodowych, 
blacharstwa i lakiernictwa 
samochodowego.

Prezes Violetta Gzik 
chciałaby podnieść rangę 
rzemiosła w Sochaczewie. 
Zaznaczyć rolę fryzjerów, 
piekarzy, szewców i wielu 
innych, bo jeszcze trochę i 
nie będziemy mieli gdzie 
naprawić butów, a pieczywo 
będziemy kupować tylko w 
marketach. Wszystkich za-
interesowanych zaprasza do 
odnowionej siedziby rze-
mieślników przy ul. Żerom-
skiego 8 lub na stronę inter-
netową cechsochaczew.pl

Sochaczew rzemiosłem stał (cz.2)
Kto dziś wie, czym zajmowali się kołodzieje, kowale, dekarze, ilu mieliśmy szewców, fryzjerów czy rzeźników. Ta pamięć 
przetrwała tylko w najstarszym pokoleniu i dawnych kronikach. A przecież Sochaczew przez wieki rzemiosłem słynął. 
I nie są to czcze przechwałki a fakty poparte badaniami archeologicznymi i naukowymi, licznymi publikacjami i cennymi 
eksponatami, które można zobaczyć w naszym muzeum. Przypominamy dzieje sochaczewskiego rzemiosła 
w ostatnim stuleciu i roli, jaką w jego rozwoju odegrał Cech Rzemiosł Różnych.

Działacze cechu aktywnie włączyli się w 29 Finał WOŚP

Po publikacji pierwszej części artykułu o historii cechu odezwała się do nas Danuta Sawa, 
która dostarczyła nam dokumenty rodziców świadczące o przynależności najpierw do Izby 
Rzemieślniczej w Warszawie, a od kwietnia 1952 roku do sochaczewskiego cechu
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SOCHACZEWSKA

Opr. Maciej Frankowski

W pierwszym etapie przedsta-
wiciele stowarzyszeń sporto-
wych muszą sporządzić i złożyć 
wnioski za pomocą platformy 
internetowej Witkac.pl. Mają 
na to czas do 15 lutego, do godz. 
14.00. Wykorzystanie generato-
ra wniosków Witkac to nowość 
w procedurze konkursowej, 
która ułatwi klubom ubieganie 
się o miejskie dofi nansowanie. 

- Witkac z powodzeniem 
funkcjonuje w wielu samorzą-
dach w Polsce. To narzędzie z 
pewnością ułatwi stowarzysze-
niom składanie wniosków. Z 
jednej strony generator ujedno-
lica całą procedurę, dzięki temu 
podział środków jest przejrzy-
sty i transparentny. Z drugiej 
strony pozwoli uniknąć, tak jak 
bywało to w poprzednich la-
tach, błędów formalnych w zło-
żonych ofertach, bowiem elek-
tronicznego wniosku nie da się 
wypełnić źle. Jeśli któraś z ru-
bryk będzie pusta, jeśli coś zo-
stanie zaznaczone nieprawidło-
wo, to system nie poprowadzi 
nas dalej. Dodatkowo, niektó-

rzy mieli dotychczas proble-
my z policzeniem wartości pro-
centowej dotacji z podziałem 
na poszczególne działania. Te-
raz generator, po wprowadze-
niu danych, policzy to automa-
tycznie. Będzie to zatem także 
ułatwienie dla stowarzyszeń w 
późniejszym etapie, podczas 
przygotowania   sprawozdań 

składanych przy rozliczaniu 
dotacji – mówi naczelnik Wy-
działu Sportu i Organizacji Po-
zarządowych UM, Agata Ka-
lińska. 

Regulamin konkursu zo-
stał pozytywnie zaopiniowa-
ny przez Sochaczewską Radę 
Sportu, która, ze względu na 
obowiązujące   obostrzenia 

związane z pandemią, odbyła 
się w dniach 15-20 stycznia w 
tak zwanym trybie obiegowym. 
Materiały do analizy przewod-
niczący SRS przesyłał dro-
gą elektroniczną pozostałym 
członkom rady. Tegoroczna 
pula do podziału wyniesie 600 
tysięcy złotych. Podobnie jak w 
poprzednich edycjach miejskie-

go konkursu została ona po-
dzielona na „cztery koszyki” z 
uwzględnieniem trzech dyscy-
plin wiodących. Podział wyglą-
da następująco: rugby (260 tys. 
zł), tenis stołowy (43 tys. zł), pił-
ka nożna (168 tys. zł), pozostałe 
dyscypliny, m.in. judo, pływa-
nie, sporty wodne, koszykówka, 
sporty walki (129 tys. zł). Wyni-
ki, po ocenie merytorycznej ko-
misji konkursowej powołanej 
przez burmistrza, powinniśmy 
poznać w połowie marca. 

Jednak to nie wszystkie 
środki, na które mogą liczyć 
kluby sportowe. Pod koniec 
lutego ogłoszony zostanie tak-
że konkurs dla wszystkich lo-
kalnych NGO. Jak co roku 
miasto zleci im realizację oko-
ło 20 zadań z zakresu kultury, 
turystyki, ochrony zdrowia 
czy profi laktyki antyalkoho-
lowej. Łączna pula środków 
wyniesie 375 tysięcy złotych. 
Część zadań, takich jak cho-
ciażby projekty sportowo-re-
kreacyjne - spływy kajako-
we, zloty, marsze dla dzieci i 

młodzieży czy organizacja cy-
klu turniejów i zawodów, jest 
wprost skierowana do klubów 
sportowych, które będą mo-
gły składać swoje oferty.   

- Konkursy, zarówno ten 
skierowany bezpośrednio do 
klubów sportowych jak i ten 
z pulą zadań zleconych przez 
miasto wszystkim organiza-
cjom pozarządowym, ogła-
szamy kilka tygodni później 
niż bywało to w minionych la-
tach. Powodem jest oczywi-
ście pandemia i wynikające 
z niej ograniczenia. Nie wie-
my, jak długo będą one jesz-
cze trwały. Bogatsi o doświad-
czenia z poprzedniego roku, 
kiedy musieliśmy aneksować i 
unieważnić wiele umów, chce-
my uniknąć zlecania zadań, 
których wykonanie ze wzglę-
du na aktualne okoliczności 
będzie niemożliwe. Wszyscy 
z nadzieją czekamy na polu-
zowanie obostrzeń uniemoż-
liwiających obecnie organizo-
wanie wydarzeń sportowych 
– dodaje Agata Kalińska.

Pieniądze dla klubów do podziału
Wydział Sportu i Organizacji Pozarządowych ogłosił coroczny otwarty konkurs na realizację zadań z zakresu upowszechniania aktywnego 
uczestnictwa w różnych dyscyplinach sportowych. Łączna kwota do podziału wynosi 600 tys. zł. Kluby mogą składać oferty do 18 lutego.

Drużyna SKTS rozegrała 
dwa kolejne ligowe spo-
tkania. Tenisistki stołowe 
wygrały w Sochaczewie 
z zespołem z Jastrzębia-
-Zdroju i, po zaciętej walce, 
przegrały z mistrzyniami 
Polski w Tarnobrzegu. 

Rozegrany w piątek 5 lutego 
w hali MOSiR przy ul. Kuso-
cińskiego mecz z przedostat-
nią w tabeli ekstraklasy ekipą 
JKTS Jastrzębie-Zdrój, zgod-
nie z przewidywaniami, trwał 
krótko i zakończył się pewnym 
zwycięstwem drużyny gospo-
darzy. Irina Ciobanu i Magda-
lena Sikorska pokonały rywal-
ki bez straty seta. Jedynie Daria 
Łuczakowska dała ugrać jedną 
partię Angelice Janik. 

W niedzielę 7 lutego, zawod-
niczki Bronisława Gawrylczyka 
wyjechały do Tarnobrzega, aby 

zmierzyć się z mistrzyniami Pol-
ski. Podobnie jak w rundzie je-
siennej do rozstrzygnięcia spo-
tkania potrzebnych było aż pięć 
pojedynków. Zdecydowanie naj-
lepszą zawodniczką meczu była 
Irina Ciobanu. Rumunka poko-
nała najpierw Viktorię Pavlovich 
3:2, a następnie ograła Elizabe-
tę Samarę 3:0 (tarnobrzeżan-
ka skreczowała w trzecim secie 
z powodu urazu pleców). Dwa 
punkty Iriny jednak nie wystar-
czyły. Siarkopol był w zasięgu so-

chaczewskiej drużyny, lecz kolej-
ny raz zabrakło trochę szczęścia. 
Kluczowym pojedynkiem dla 
wyniku całego spotkania było 
starcie Agaty Zakrzewskiej z 
Darią Łuczakowską. Jesienią w 
Sochaczewie, po pięciu setach, 
zwycięsko od stołu odchodzi-
ła Daria Łuczakowska. Tym ra-
zem, również po pięciu partiach, 
górą była zawodniczka z Tarno-
brzega. 

SKTS po 13 meczach zaj-
muje trzecie miejsce w Eks-

traklasie Kobiet. Kolejne spo-
tkanie zagra w hali MOSiR 
przy ul. Kusocińskiego w pią-
tek 12 lutego o godz. 17.00, z 
silnym zespółem z Wrocła-
wia. 

Irina ograła tenisistki z Tarnobrzega
SKTS Sochaczew - JKTS Jastrzębie-Zdrój 3:0
Irina Ciobanu – Nadia Kloczkowska 3:0 
(11:4, 11:3, 11:2)

Magdalena Sikorska – Agata Paszek 3:0 
(11:7, 11:3, 11:6)

Daria Łuczakowska – Angelika Janik 3:1 
(11:7, 9:11, 12:10, 11:7)

KTS Enea Siarkopol Tarnobrzeg 
- SKTS Sochaczew 3:2

Elizabeta Samara – Magdalena Sikorska 3:0 
(11:7, 11:5, 11:9)

Viktoria Pavlovich – Irina Ciobanu 2:3 
(6:11, 10:12, 11:6, 11:3, 8:11)

Agata Zakrzewska – Daria Łuczakowska 3:2 
(11:9, 9:11, 8:11, 11:8, 11:6)

Elizabeta Samara – Irina Ciobanu 0:3 
(8:11, 7:11, 0:11)

Viktoria Pavlovich – Magdalena Sikorska 3:0 
(11:5, 11:7, 11:7)

W sobotę 6 lutego seniorzy 
Bzury Chodaków rozegra-
li pierwszy mecz w okresie 
przygotowawczym do rundy 
wiosennej. W wyjazdowym 
sparingu z drużyną MKS 
Wicher Kobyłka biało-zielo-
ni zremisowali 2:2.

Test-mecz z trzecią druży-
ną warszawskiej okręgówki 
odbył się przy kilkustopnio-
wym mrozie - gra toczy-
ła się na twardej, śliskiej na-
wierzchni. Do przerwy był 
bezbramkowy remis. Obie 
drużyny wypracowały sobie 
kilka dogodnych sytuacji, 
lecz strzały albo były niecel-
ne, albo skutecznie interwe-
niowali bramkarze.

W drugiej części gry 
Bzura objęła prowadzenie. 

Piotr Chmielak wykorzystał 
nieuwagę bramkarza przy 
ustawianiu muru i sprytnym 
strzałem zdobył gola. Go-
spodarze ruszyli z atakiem 
i wyrównali po rzucie kar-
nym. Bzura odpowiedzia-
ła bardzo dobrą akcją za-
kończoną bramką Macieja 
Brdei. Jednak ponownie nie 
udało się utrzymać prowa-
dzenia. Gospodarze wyko-
rzystali błąd obrony i zdołali 
doprowadzić do remisu 2:2.

Chodakowski klub szuka 
wzmocnień. W najbliższych 
tygodniach, w ramach okre-
su przygotowawczego, roze-
gra jeszcze kilka sparingów. 
Runda wiosenna rozpocznie 
się 3 kwietnia. Celem biało-
-zielonych jest utrzymanie 
się w IV lidze. 

Remis w pierwszym 
sparingu biało-zielonych



Organizacje Pożytku Publicznego działające na rzecz mieszkańców Sochaczewa 
uprawnione do otrzymania 1% podatku

FUNDACJA NA RZECZ OCHRONY PRAW ZWIERZĄT „NERO” KRS: 0000317840

KRAJOWE STOWARZYSZENIE POMOCY OSOBOM POTRZEBUJĄCYM „Z SERCEM DO WSZYSTKICH” KRS: 0000293143

POROZUMIENIE ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH POWIATU SOCHACZEWSKIEGO KRS: 0000487697

STOWARZYSZENIE POMOCY OSOBOM POTRZEBUJĄCYM „PRZYSTAŃ” KRS: 0000103973

STOWARZYSZENIE PRZYJACIÓŁ PAŃSTWOWEJ SZKOŁY MUZYCZNEJ I i II STOPNIA W SOCHACZEWIE KRS: 0000112347

TOWARZYSTWO OPIEKI NAD ZWIERZĘTAMI W POLSCE (Oddział w Sochaczewie) KRS: 0000455710

UNIWERSYTET TRZECIEGO WIEKU W SOCHACZEWIE KRS: 0000290625

CHORĄGIEW MAZOWIECKA ZWIĄZKU HARCERSTWA POLSKIEGO (Hufi ec Sochaczew) KRS: 0000291419

FUNDACJA POMOCY OSOBOM Z CHOROBĄ ALZHEIMERA KRS: 0000005220

POLSKI ZWIĄZEK NIEWIDOMYCH OKRĘG MAZOWIECKI (Koło Sochaczew) KRS: 0000163347

TOWARZYSTWO PRZYJACIÓŁ DZIECI ZARZĄD MAZOWIECKIEGO ODDZIAŁU WOJEWÓDZKIEGO (Oddział Powiatowy w Sochaczewie) KRS: 0000134684

FUNDACJA CARITAS DIECEZJI ŁOWICKIEJ KRS: 0000252350

WSPIERAJ LOKALNIE


